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Protokół Nr XXIX/12 

z Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

odbytej w dniu 28 listopada 2012 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Iławie 
 

 

XXIX Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 28 listopada 2012 roku w sali 

konferencyjnej Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto  

o godz. 1300, a zakończono o godz. 1650.  

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski dokonał otwarcia XXIX 

Sesji. Serdecznie powitał wszystkich przybyłych radnych jak również zaproszonych gości.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 19 radnych, co wobec 

ustalonego składu stanowi quorum, przy którym może obradować Rada Miejska  

i podejmować prawomocne decyzje i uchwały. Nieobecny był radny Robert Zbysław, oraz Eugeniusz 

Chomik.   

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski wyznaczył 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Iławie – Edwarda Bojko do liczenia głosów podczas XXIX 

Sesji Rady Miejskiej w Iławie.  
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu  

 
 

Lista obecności kierowników wydziałów, jednostek organizacyjnych  
stanowi załącznik nr 2 do protokołu  

 
 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu  
 

 Następnie Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik wniósł  

o wprowadzenie następujących zmian do porządku obrad: 

 Dodanie do porządku obrad projektów uchwał w sprawie: 

o wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących Miasto Iława w Zgromadzeniu Związku 

Gmin Kanału Ostródzko-Elbląskiego i Pojezierza Iławskiego, 

o wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących Miasto Iława w Iławskiej Fundacji 

Rozwoju Gospodarczego. 

 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik uzasadnił, iż wprowadzenie powyższych 

zmian do porządku obrad jest konieczne w związku z wyznaczeniem naszego przedstawiciela zarówno  

w Związku Gmin Kanału Ostródzko-Elbląskiego i Pojezierza Iławskiego jak i w Iławskiej Fundacji 

Rozwoju Gospodarczego.  

W przedmiotowej sprawie głos zabrał również Radny Roman Przybyła, który zaproponował 

zdjęcie pkt 7 z porządku obrad  - projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 
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zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie miasta Iławy. Wniosek ten 

uzasadnił tym, iż dokonał obliczeń, z których wynikałoby iż spółka po zaproponowanej podwyżce będzie 

miała „na plusie” ponad 1 mln zł. Podkreślił, że jest to nie do przyjęcia przez mieszkańców Iławy.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski  odniósł się do powyższej 

wypowiedzi radnego i powiedział, że podczas omawiania przedmiotowego projektu uchwały, będzie  

w tej sprawie merytoryczna dyskusja.  

Radny Roman Przybyła zwrócił uwagę, że dyskutowaliśmy już w tej sprawie na komisjach. 

Powiedział, że „ zostaliśmy na komisjach oszukani”. 

Następnie głos zabrała Radna Anna Zakrzewska, która również zaproponowała zdjęcie wyżej 

wymienionej uchwały, uzasadniając to brakiem konsultacji ze związkami zawodowymi, a uchwała ta 

wyraźnie wpływa na sytuację materialną rodzin, ludzi. Poprosiła o podanie podstawy prawnej, która 

mówiłaby o tym, że podwyżka cen za wodę i ścieki nie podlega przedmiotowym konsultacjom.  

Głos zabrał również Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Edward Bojko. 

Zaproponował zdjęcie z porządku obrad projektów uchwał w sprawie zbycia nieruchomości położonych 

przy ul. Dąbrowskiego oraz ul. Sobieskiego. Uzasadniając swój wniosek powiedział, że wciąż brakuje 

pomieszczeń na cele społeczne, pozakomercyjne. Nadmienił, ze m.in. emeryci wciąż szukają 

pomieszczenia, „Camerata” poszukuje pomieszczeń. Zwrócił uwagę, że z pomieszczeń na  

ul. Sobieskiego wyprowadzono orkiestrę, a obiekt ten był budowany w części ze składek społeczeństwa 

Iławy. Powiedział, że w związku z tym nie powinien on służyć celom komercyjnym. Wyraził nadzieję na 

utrzymanie orkiestry. Przypomniał, że przez wiele lat była mowa, że budynek ten miał być przyłączony 

do Iławskiego Centrum Kultury jako Międzyszkolny Młodzieżowy Dom Kultury. Zwrócił uwagę, że 

młodzież iławska nie ma gdzie się podziać. Zawiadomił również, że jedynie 1/3 młodzieży dalej uprawia 

piłkę nożną. Zasugerował, że „Dom Weterana” można w każdej chwili przekształcić niewielkim 

nakładem finansowym na przedszkole, a w przedszkolach od wielu lat brakuje miejsc i ciągle się 

zmniejsza ich ilość – a my dajemy obiekt pobudowany wielkim wysiłkiem mieszkańców Iławy. Postawił 

wniosek o zdjęcie z porządku obrad podjęcia dwóch wyżej wymienionych uchwał dotyczących zbycia 

nieruchomości na ul. Dąbrowskiego oraz ul. Sobieskiego, albo nie podejmować decyzji na dzisiejszej 

sesji o sprzedaży tych obiektów.   

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski zaproponował 

przeprowadzenie głosowania powyższych zmian zaproponowanych przez Burmistrza Miasta Iławy: 

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o dodanie do porządku obrad XXIX Sesji projektu 

uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących Miasto Iława w Zgromadzeniu 

Związku Gmin Kanału Ostródzko-Elbląskiego i Pojezierza Iławskiego, został przyjęty pozytywnie 

„jednogłośnie”.  
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Poddany pod głosowanie jawne wniosek o dodanie do porządku obrad XXIX Sesji projektu 

uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących Miasto Iława w Iławskiej Fundacji 

Rozwoju Gospodarczego, został przyjęty pozytywnie „jednogłośnie”.  

 

W sprawie zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie miasta Iławy oraz  

w sprawie jej konsultacji ze związkami zawodowymi - głos zabrał Prezes spółki „Iławskie Wodociągi” 

– Andrzej Kolasiński i wyjaśnił, iż ustawa o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków z dnia 7 czerwca 2001 roku nie przewiduje konsultacji w zakresie ustalenia cen 

wody i ścieków ze związkami zawodowymi. Dodał, że nie ma możliwości konsultacji. 

Następnie głos zabrał również Radny Jerzy Ewertowski i powiedział, że w ustawie z dnia 7 

czerwca 2001 roku rzeczywiście nie ma informacji o konsultacji ze związkami zawodowymi, co wcale 

„nie oznacza, że takie konsultacje nie powinny się odbyć”. Przypomniał, że podczas podnoszenia cen 

biletów komunikacji miejskiej – w ustawie też nie było informacji o konsultacji, a ogólny zapis 

dotyczących konsultacji znajduje się w ustawie o związkach zawodowych – i na tej podstawie takie 

konsultacje powinny się odbyć, a nie na podstawie ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Zwrócił uwagę, że to dotyczy bezpośredniego interesu 

mieszkańców. Dodał, że jest to „formalna przesłanka, żeby dzisiaj to znieść, a byłaby to również okazja 

do podyskutowania nad obliczeniami, których dokonał Pan radny Przybyła”.  

Prezes spółki „Iławskie Wodociągi” – Andrzej Kolasiński odniósł się do powyższej 

wypowiedzi i powiedział, że w żadnym przedsiębiorstwie nie praktykuje się takich konsultacji w sprawie 

ustalenia cen za media – wodę i ścieki. Podkreślił, że ustawodawca tego nie przewidział. Powiedział, że 

odniesie się w stosunku do obliczeń dokonanych przez radnego Przybyłę. Dodał również, że jeżeli 

uchwała zostanie dziś zdjęta z porządku obrad, to w myśl ustawy niepodjęcie tematu spowoduje, iż 

„z automatu wejdzie” wniosek, który spółka złożyła na 70 dni przed wprowadzeniem nowych stawek.  

Na zakończenie dyskusji w przedmiotowej sprawie głos zabrał Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski, który zapytał, dlaczego podczas komisji nie padły wnioski  

w sprawie podwyżki cen za wodę i ścieki?  

Zaproponował poddanie pod głosowanie jawne wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków na terenie miasta Iławy. 

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o zdjęcie z porządku obrad XXIX Sesji projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków na terenie miasta Iławy został odrzucony przy 12 głosach „przeciw”, 5 głosach „za” oraz przy 2 

głosach „wstrzymujących się”.  
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W sprawie propozycji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Iławie – Edwarda Bojko, 

dotyczącej zdjęcia z porządku obrad projektów uchwał w sprawie zbycia nieruchomości położonych 

przy ul. Dąbrowskiego oraz ul. Sobieskiego poinformowano, że Burmistrz podtrzymuje swoje 

stanowisko, w związku z czym uchwały te zostaną poddane pod głosowanie w dalszej części obrad.  

 

 Przedstawiony przez Przewodniczącego Rady Miejskiej porządek XXIX Sesji Rady Miejskiej,  

z uwzględnieniem powyższych zmian został przyjęty pozytywnie przy 12 głosach „za” oraz przy 7 

głosach „przeciw” w następującym brzmieniu:  

 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

2. Ustalenie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołów z XXVII i XXVIII Sesji  

4. Realizacja Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 2012 

roku 

5. Informacja o stanie i perspektywach gospodarowania mieszkaniowym zasobem miasta 

6. Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Iławie o analizie złożonych oświadczeń 

majątkowych 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata 2012-2029   

b) zmian w budżecie miasta na 2012 rok  

c) statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iławie  

d) nadania Statutu Straży Miejskiej w Iławie 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i trybu przyznawania nagród i wyróżnień dla 

podmiotów zajmujących się twórczością artystyczną i upowszechnianiem kultury 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału samorządowej instytucji kultury Iławskiego 

Centrum Kultury oraz nadania statutów utworzonym w wyniku podziału samorządowym 

instytucjom kultury 

g) Rocznego  Programu Współpracy Miasta Iławy z Organizacjami Pozarządowymi na  2013 

r. 

h) przyjęcia zmian do Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Iławy 

i) udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą Iława 

Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu 

gminnego, w sprawie przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Iława  

w schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2013 r. 

j) udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą Miejską 

Lubawa Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania pomiędzy jednostkami 
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samorządu gminnego, w sprawie przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy 

Miejskiej Lubawa w schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2013 r. 

k) udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą Lubawa 

Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu 

gminnego, w sprawie przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Lubawa  

w schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2013 r. 

l) udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą Biskupiec 

Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu 

gminnego, w sprawie przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Biskupiec  

w schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2013 r. 

m) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości cen i opłat za usługi świadczone 

przez schronisko dla bezdomnych zwierząt w Iławie 

n) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 

na terenie miasta Iławy 

o) zbycia nieruchomości położonych przy ul. Dąbrowskiego 

p) zbycia nieruchomości położonej przy ul. Sobieskiego 

q) obciążenia nieruchomości położonych w Iławie przy ul. 1 Maja i Gdańskiej 

r) dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej w Iławie (I) 

s) dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej w Iławie (II) 

t) powołania Skarbnika Miasta Iławy 

u) wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących Miasto Iława w Zgromadzeniu Związku 

Gmin Kanału Ostródzko-Elbląskiego i Pojezierza Iławskiego 

v) wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących Miasto Iława w Iławskiej Fundacji Rozwoju 

Gospodarczego  

8. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 

9. Interpelacje i zapytania radnych 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

11. Wnioski mieszkańców Iławy 

12. Komunikaty i oświadczenia 

13. Zamknięcie obrad XXIX Sesji 
 

Ad.1 Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski o godzinie 1300 otworzył XXIX Sesję 

Rady Miejskiej w Iławie i przewodniczył jej obradom. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji 

uczestniczy 19 radnych, co stanowi quorum dla podejmowania prawomocnych decyzji i wniosków. 
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Ad.2. Ustalenie porządku posiedzenia  

Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski po przedstawieniu przez Burmistrza 

Miasta Iławy zmian do porządku obrad, przegłosowaniu ich oraz przyjęciu porządku w powyższym 

brzmieniu - przystąpił do jego realizacji. 
 

Ad. 3. Przyjęcie protokołów  z  XXVII i XXVIII Sesji  

Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski poinformował, iż nie zgłoszono 

pisemnych uwag do protokołów, jak przewiduje to statut, w związku z czym protokoły z obrad XXVII  

i XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Iławie uznano za przyjęte pozytywnie bez uwag.  

 

Niżej zaprezentowana karta opinii z poszczególnych posiedzeń komisji w miesiącu 

listopadzie jest informacją dotyczącą zaopiniowania każdego materiału sesyjnego oraz projektu 

uchwały.  

Karta opinii głosowań poszczególnych materiałów oraz projektów uchwał  
z posiedzeń stałych komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 

Ad. 4.  Realizacja Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
2012 roku 
 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik dodał, że realizacja tego programu obejmowała 

okres od stycznia do października tego roku. Poinformował, że zadania te były bardzo obszernie 

opisane (realizowane przez Ośrodek Psychoedukacji, Profilaktyki Uzależnień i Pomocy Rodzinie) m.in. 

pomoc psychologiczna, terapia i poradnictwo, działanie punktu konsultacyjnego związanego  

z alkoholem, narkomanią, działania profilaktyczno – wychowawcze – organizowane również w innych 

placówkach. Powiedział, że podano również informacje o zorganizowaniu kolonii profilaktycznych,  

a także informacje związane z Miejską Komisją Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski powiedział, że przedmiotowa 

informacja była prezentowana na wszystkich posiedzeniach komisji, poprosił o zaprezentowanie opinii 

komisji. Przedstawiciele komisji przedstawili opinie z poszczególnych posiedzeń: 

 
 

INFORMACJE 
Komisja Problematyki 

Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, 
Kultury Sportu i 

Turystyki 
21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

a) Realizacja Miejskiego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych 2012 
roku 

Zaopiniowano 
pozytywnie 

Zaopiniowano 
pozytywnie 

Zaopiniowano 
pozytywnie 

 
 

W sprawie niniejszej informacji nie podjęto dyskusji. 

 

Realizacja Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 2012 roku stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu  
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Poddana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej pod głosowanie jawne propozycja 

pozytywnego zaopiniowania informacji o realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 2012 roku została przyjęta pozytywnie 

„jednogłośnie”.   

 

Ad. 5.  Informacja o stanie i perspektywach gospodarowania mieszkaniowym zasobem miasta 
 
 

 Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik dodał, że stan naszego zasobu miasta jest 

dość znaczny. Dodał, że niepokojące jest to, że większość tych budynków jest ponad 60-letnia,  

o średnim i złym stanie technicznym. Poinformował, że jest już prawie gotowy Wieloletni Program 

Gospodarowania Zasobem Miasta, który zawiera m.in. plan remontów. Wyraził zaniepokojenie, że 

głównym źródłem utrzymania lokali są opłaty, a zaległości związane z nieuiszczaniem opłat rosną –  

a z tych opłat m.in. dokonywane są remonty. Zawiadomił, że aktualnie czynsz jest na poziomie 1,96 

zł/m2, powinien być ukształtowany na poziomie 3% wartości odtworzeniowej. Przekazał informację, że  

w 2013 planuje się wzrost wysokości czynszu o ok. 15%, do kwoty ok. 2,25 zł/m2.  
 

  Informacja o stanie i perspektywach gospodarowania mieszkaniowym zasobem miasta  
 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu  

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski poprosił przewodniczących 

poszczególnych komisji o zaprezentowanie opinii w sprawie przedłożonej informacji.  

Przedstawiciele komisji przedstawili opinie z poszczególnych posiedzeń: 

 

INFORMACJE 
Komisja Problematyki 

Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 
Sportu i Turystyki 

21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 
21.11.2012 

b) Informacja o stanie i perspektywach 
gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem miasta 
Zaopiniowano pozytywnie Zaopiniowano pozytywnie Zaopiniowano pozytywnie 

 

W sprawie niniejszej informacji głos zabrali: 

 

 Radny Eugeniusz Dembek zabrał głos w przedmiotowej sprawie i powiedział, że niewłaściwe 

jest w tej chwili oszczędzanie na wszelkiego rodzaju remontach, które są niezbędne. Podkreślił, że 

remonty te wymagają nakładów finansowych, a zaplanowana kwota 150 tys. zł. jest niewystarczająca  

w stosunku do potrzeb.   

 

Poddana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej pod głosowanie jawne propozycja 

pozytywnego zaopiniowania informacji stanie i perspektywach gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem miasta została przyjęta pozytywnie „jednogłośnie”.  
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Ad. 6. Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Iławie o analizie złożonych oświadczeń 

majątkowych 

W związku z analizą oświadczeń majątkowych dokonaną przez Naczelnika Urzędu Skarbowego 

w Iławie, Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie  - Roman Groszkowski przekazał informacje 

dotyczące nieprawidłowości w złożonych oświadczeniach. Przypomniał, iż na poprzednim posiedzeniu 

przedstawiana była analiza oświadczeń majątkowych dokonana przez Przewodniczącego Rady 

Miejskiej i w stosunku do analizy dokonanej przez Naczelnika Urzędu Skarbowego – niewiele się różni. 

Zawiadomił, że wszystkie oświadczenia wpłynęły w przewidzianym terminie. Przekazał informację, iż do 

najczęściej popełnianych błędów należy m.in. brak wyceny nieruchomości, brak adresu nieruchomości 

w cz. B. Szczegółowa informacja dotycząca uwag do przedmiotowych oświadczeń stanowi poniższy 

załącznik do protokołu.  

Analiza oświadczeń majątkowych radnych Rady Miejskiej w Iławie, dokonana przez Naczelnika Urzędu 
Skarbowego w Iławie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

 

W sprawie niniejszej informacji nie podjęto dyskusji, nie wypracowano wniosków.   

 

Poddana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej pod głosowanie jawne propozycja 

pozytywnego zaopiniowania informacji Naczelnika Urzędu Skarbowego w Iławie o analizie 

złożonych oświadczeń majątkowych została przyjęta pozytywnie „jednogłośnie”.  

 

Treść podejmowanych uchwał została prezentowana podczas obrad za pomocą prezentacji 

multimedialnej. 

 

Materiały informacyjne wyżej wymienionej prezentacji multimedialnej  
stanowią załącznik nr 8 do niniejszego protokołu  

 

Ad. 7.   Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata 2012-2029  

 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik powiedział, że w stosunku do tego, co było 

prezentowane podczas posiedzeń komisji, nie doszły żadne zmiany.   

 

W sprawie powyższego projektu uchwały głos zabrali:    

 

 Następnie głos zabrała Radna Anna Zakrzewska i powiedziała, że budżet miasta na 2012 rok 

zakładał 14 140 000 zł podatku od nieruchomości. Dodała, że w budżecie na 2012 rok urealniono 

zapisy do kwoty 14 200 000 zł wpływu, a zgodnie z projektem budżetu na rok 2013 przewiduje się 

realizację za rok 2012 kwotę w wysokości 14 500 000 złotych. Zapytała, skąd weźmie się kwotę 300 tys. 

zł. więcej? Powiedziała,  że w związku z tym, że na dzień wczorajszy (jak podała Pani Ewa 

Moszczyńska), wpływy z podatku od nieruchomości od osób prawnych wynoszą 10 134 000 złotych,  

a plan na 2012 rok zakładał 10 500 000 zł, a wykonanie 10 800 000 zł - to skąd biorą takie cyfry? 
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Zwróciła uwagę, że żeby uzyskać kwotę 300 tys. zł podatku, to trzeba przeznaczyć ok. 15 tys. m2 pod 

działalność. Zapytała, czy są takie decyzje w tej chwili? Zapytała, skąd takie optymistyczne prognozy, 

przecież ostatnia transza podatku powinna wpłynąć do 15 listopada. Kolejna sprawa dotyczyła podatku 

PIT i CIT.  

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski przerwał powyższą 

wypowiedź radnej i zapytał, czy radna jest przekonana, że ta wypowiedź dotyczy projektu uchwały  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta? 

 Radna Anna Zakrzewska odpowiedziała, że dotyczy to projektu uchwały, ponieważ budżet na 

rok 2012 jest zawarty w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta na lata 2012-2029. Zapytała, jak 

może głosować za wieloletnią prognozą, jeżeli chcemy wprowadzenia zmian w budżecie, a te zmiany 

skutkują tym, że zmieni się wieloletnia prognoza?  

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski  odniósł się do powyższej 

wypowiedzi radnej i podkreślił, że wieloletnia prognoza jest już uchwalona, a w tej chwili proponujemy 

do niej zmiany. Poprosił odnieść się do konkretnych zmian. Zaproponował radnej zabranie głosu   

w przedmiotowej sprawie w punkcie przewidzianym na oświadczenia i komunikaty. Poprosił 

przewodniczących poszczególnych komisji o zaprezentowanie opinii w sprawie przedłożonego projektu 

uchwały. Przedstawiciele komisji przedstawili opinie z poszczególnych posiedzeń: 

 
 

INFORMACJE 
Komisja Problematyki 

Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, 
Kultury Sportu i 

Turystyki 
21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

1. zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej miasta na lata 2012-

2029 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 
przy 3 głosach „za”, 1 
głosie „przeciw” oraz 1 
„wstrzymującym się” 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

 
 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 
 

 

Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata  
2012-2029 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

Rada Miejska w Iławie w obecności 19 radnych, przy 16 głosach „za”, 2 głosach „przeciw” oraz 1 

głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej miasta na lata 2012-2029. 
 

b) zmian w budżecie miasta na 2012 rok  

 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik przekazał informację, iż w stosunku do tego, 

co było prezentowane podczas posiedzeń komisji, nie doszły żadne, nowe zmiany.   
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Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 
 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 
 

 
INFORMACJE 

Komisja Problematyki 
Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, 
Kultury Sportu i 

Turystyki 
21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

2. zmian w budżecie miasta na 2012 
rok 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 
przy 3 głosach „za”, 1 
głosie „przeciw” oraz 1 
„wstrzymującym się” 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

 
 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  
 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie  
miasta na 2012 rok stanowi załącznik nr 10  do protokołu 

 

Rada Miejska w Iławie w obecności 19 radnych, przy 17 głosach „za”, 2 głosach „przeciw” 

podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta na  2012 rok.  

 

c) statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iławie  

  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik powiedział, że statut Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Iławie został uchwalony 21.04.2005 r., w związku z czym wymaga ujednolicenia.  
 

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 
 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 
 

 
 

INFORMACJE 
Komisja Problematyki 

Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, 
Kultury Sportu i 

Turystyki 
21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

3. statutu Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Iławie 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

 
W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

 

    Uchwała w sprawie statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iławie 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

 
Rada Miejska w Iławie w obecności 19 radnych, „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie 

statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iławie.  
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d) nadania Statutu Straży Miejskiej w Iławie 
 

Przedmiotowy projekt uchwały był omawiany podczas wszystkich posiedzeń komisji stałych, 

podczas których nie zgłoszono żadnych poprawek, wniosków do zaprezentowanego projektu.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik powiedział, że przedmiotowy projekt uchwały 

jest początkiem zmian związanych z porządkowaniem pracy Straży Miejskiej. Dodał, że zostanie 

przygotowywany regulamin organizacyjny oraz regulamin pracy, a w oparciu o te regulaminy będą 

przypisane dla strażników poszczególne zakresy obowiązków i czynności.  

 
 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 
 

 
 

INFORMACJE 
Komisja Problematyki 

Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, 
Kultury Sportu i 

Turystyki 
21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

4. nadania Statutu Straży Miejskiej w 
Iławie 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

 
 
 

Uchwała w sprawie stawek nadania Statutu Straży Miejskiej w Iławie  
 stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Rada Miejska w Iławie w obecności 19 radnych - „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie 

nadania Statutu Straży Miejskiej w Iławie.  

 
 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i trybu przyznawania nagród i wyróżnień dla 
podmiotów zajmujących się twórczością artystyczną i upowszechnianiem kultury 

 

Przedmiotowy projekt uchwały był omawiany podczas wszystkich posiedzeń komisji stałych, 

podczas których nie zgłoszono żadnych poprawek, wniosków do zaprezentowanego projektu. 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik powiedział, że podjęcie niniejszej uchwały 

jest związane ze zgłaszanymi uwagami przez członków Rady Kultury. Wyjaśnił, że zasadnicza zmiana 

polega na tym, aby zmienić zapisy, które umożliwiłyby przyznawanie nagród tym, którzy szczególnie 

przyczynili się dla kultury np. animatorom, mecenasom kultury – osobom wpierającym kulturę.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 
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Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 
 

 
 

INFORMACJE 
Komisja Problematyki 

Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, 
Kultury Sportu i 

Turystyki 
21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

5. zmieniająca uchwałę w sprawie 
zasad i trybu przyznawania nagród 

i wyróżnień dla podmiotów 
zajmujących sie twórczością 

artystyczną i upowszechnianiem 
kultury 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

 
 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i trybu przyznawania nagród i wyróżnień dla 
podmiotów zajmujących się twórczością artystyczną i upowszechnianiem kultury  

stanowi załącznik nr 13 do protokołu 
 

Rada Miejska w Iławie w obecności 19 radnych - „jednogłośnie” podjęła uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie zasad i trybu przyznawania nagród i wyróżnień dla podmiotów zajmujących 

się twórczością artystyczną i upowszechnianiem kultury.  

 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału samorządowej instytucji kultury Iławskiego 
Centrum Kultury oraz nadania statutów utworzonym w wyniku podziału 
samorządowym instytucjom kultury 

 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik dodał, że zmiany, które zostały wprowadzone 

w statucie, związane były ze zmianą przepisów prawnych. Powiedział, że uchwała ta ma charakter 

porządkujący.  

Projekt uchwały był omawiany podczas wszystkich posiedzeń komisji stałych w miesiącu 

listopadzie. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych poprawek do przedstawionego projektu. 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 
 

 
 

INFORMACJE 
Komisja Problematyki 

Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, 
Kultury Sportu i 

Turystyki 
21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

6. zmieniająca uchwałę w sprawie 
podziału samorządowej instytucji 

kultury Iławskiego Centrum Kultury 
oraz nadania statutów utworzonym 
w wyniku podziału samorządowym 

instytucjom kultury 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 
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W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie podziału samorządowej instytucji kultury Iławskiego 
Centrum Kultury oraz nadania statutów utworzonym w wyniku podziału samorządowym instytucjom 

kultury stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 
Rada Miejska w Iławie w obecności 19 radnych - „jednogłośnie” podjęła uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie podziału samorządowej instytucji kultury Iławskiego Centrum Kultury oraz 

nadania statutów utworzonym w wyniku podziału samorządowym instytucjom kultury.  

  

g) Rocznego  Programu Współpracy Miasta Iławy z Organizacjami Pozarządowymi na  
2013 r. 
 

Projekt uchwały był omawiany podczas posiedzeń komisji stałych w miesiącu listopadzie. 

Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych poprawek do przedstawionego projektu. 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik przekazał informacje dotyczące konieczności 

podjęcia tej uchwały. Powiedział, że współpraca ta ma na celu wzmocnienie działań pomiędzy 

organizacjami pozarządowymi a samorządem. Przekazał informację o kwotach zabezpieczonych na tą 

współpracę (ponad 122 tys. zł). Powiedział, że współpraca ta ma zarówno charakter finansowy jak  

i pozafinansowy np. współpraca informacyjna, organizacyjna, szkoleniowa. Dodał, że największe środki 

przeznacza się na zadania własne, środki przeznaczane są również na wspieranie inicjatyw instytucji  

w zakresie upowszechniania kultury, sportu (np. żeglarstwo), na działanie Centrum Organizacji 

Pozarządowej.  

 
 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 
 

 
 

INFORMACJE 
Komisja Problematyki 

Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, 
Kultury Sportu i 

Turystyki 
21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

7. Rocznego  Programu Współpracy 
Miasta Iławy z Organizacjami 
Pozarządowymi na  2013 r. 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

 
 
 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  
 

Uchwała w sprawie Rocznego  Programu Współpracy Miasta Iławy z Organizacjami Pozarządowymi na  
2013 r. stanowi załącznik nr 15  do protokołu 

 
Rada Miejska w Iławie, w obecności 19 radnych - „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie 

Rocznego  Programu Współpracy Miasta Iławy z Organizacjami Pozarządowymi na  2013 r. 
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h) przyjęcia zmian do Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Iławy 
 

Przedmiotowy projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji 

stałych w bieżącym miesiącu. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych poprawek do 

przedstawionego projektu. 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik dodał, że przedmiotowy projekt uchwały 

związany jest z ujednoliceniem zapisów, na skutek czego nie zmieniła się treść dokumentu  

w zasadniczy sposób. Uchwała ta ma charakter formalno – porządkowy. Dodał, że istotne jest to, że 

wprowadzone zmiany nie spowodują znaczącego oddziaływania na środowisko – uzgodnione  

z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska, a także z Warmińsko – Mazurskim Inspektoratem 

Sanitarnym w Olsztynie.  
 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 
 

 
 

INFORMACJE 
Komisja Problematyki 

Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, 
Kultury Sportu i 

Turystyki 
21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

8. przyjęcia zmian do Lokalnego 
Programu Rewitalizacji Miasta 

Iławy 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

 
 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji. 

 

Uchwała w sprawie przyjęcia zmian do Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Iławy  
stanowi załącznik nr 16  do protokołu 

 

Rada Miejska w Iławie, w obecności 19 radnych - „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie 

przyjęcia zmian do Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Iławy.  

 

i) udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą Iława 
Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu 
gminnego, w sprawie przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Iława  
w schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2013 r. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji 

stałych w bieżącym miesiącu. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych poprawek do 

przedstawionego projektu. 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik dodał, iż uchwała ta, podobnie jak trzy 

kolejne uchwały dotyczy podpisania porozumień w sprawie przyjmowania i utrzymywania psów  

z 4 gmin.  Przekazał informację, że w przypadku gminy Iława, planowane wpłaty za utrzymanie psów  

w schronisku w 2013 roku wyniosą 60 tys. zł i kwota ta w porównaniu za 2012 rok – będzie wyższa  

o ok. 1,5 tys. zł. Dodał, że w porównaniu z 2012 rokiem, liczba psów z terenu gminy wiejskiej Lubawa  
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w 2013 roku pozostanie na tym samym poziomie – 5 psów na kwotę 12 tys. zł, w przypadku gminy 

Lubawa wysokość kwoty w porozumieniu zwiększy się z 19,5 tys. zł do kwoty ok. 27 tys. zł, ze względu 

na zwiększoną liczbę psów przekazywanych do schroniska – o 5 psów. Przekazał również informację, 

że w przypadku gminy Biskupiec nie zachodzą żadne zmiany w stosunku do ubiegłego roku.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 
 

 
 

INFORMACJE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 
22.11.2012 

Komisja 
Oświaty, 

Kultury Sportu 
i Turystyki 
21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

9. udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy 
upoważnienia do zawarcia z Gminą Iława 

Porozumienia, będącego wyrazem 
współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu 

gminnego, w sprawie przyjmowania i 
utrzymywania psów z terenu Gminy Iława w 

schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 
2013 r. 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

Przyjęcie 
projektu 

uchwały bez 
poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

 
 
 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  
 

Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą Iława 
Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu gminnego,  

w sprawie przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Iława w schronisku dla bezdomnych zwierząt  
w Iławie w 2013 r. stanowi załącznik nr 17 do protokołu 

 
Rada Miejska w Iławie, w obecności 19 radnych - „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą Iława Porozumienia, 

będącego wyrazem współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w sprawie 

przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Iława w schronisku dla bezdomnych zwierząt 

w Iławie w 2013 r. 

 

j) udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą Miejską 
Lubawa Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania pomiędzy jednostkami 
samorządu gminnego, w sprawie przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy 
Miejskiej Lubawa w schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2013 r. 

 
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony podczas wszystkich posiedzeń komisji stałych 

w bieżącym miesiącu. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych poprawek do przedstawionego 

projektu. 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

Nikt nie zabrał głosu w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
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Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 

 
 

INFORMACJE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 
22.11.2012 

Komisja 
Oświaty, Kultury 

Sportu i 
Turystyki 

21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

10. udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy 
upoważnienia do zawarcia z Gminą Miejską 
Lubawa Porozumienia, będącego wyrazem 

współdziałania pomiędzy jednostkami 
samorządu gminnego, w sprawie 

przyjmowania i utrzymywania psów z terenu 
Gminy Miejskiej Lubawa w schronisku dla 
bezdomnych zwierząt w Iławie w 2013 r. 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

 

Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą Miejską 
Lubawa Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, 

w sprawie przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Miejskiej Lubawa w schronisku dla 
bezdomnych zwierząt w Iławie w 2013 r. stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

 
Rada Miejska w Iławie, w obecności 19 radnych - „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą Miejską Lubawa 

Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, 

w sprawie przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Miejskiej Lubawa w schronisku 

dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2013 r. 

 

k) udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą Lubawa 
Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu 
gminnego, w sprawie przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Lubawa w 
schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2013 r. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony podczas wszystkich posiedzeń komisji stałych 

w bieżącym miesiącu. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych poprawek do przedstawionego 

projektu. 

Nikt nie zabrał głosu w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 
 

 
INFORMACJE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, 
Kultury Sportu i 

Turystyki 
21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

11. udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy 
upoważnienia do zawarcia z Gminą Lubawa 

Porozumienia, będącego wyrazem 
współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu 

gminnego, w sprawie przyjmowania i 
utrzymywania psów z terenu Gminy Lubawa w 

schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 
2013 r. 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 
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W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  
 

Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą Lubawa 
Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu gminnego,  

w sprawie przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Lubawa w schronisku dla bezdomnych 
zwierząt w Iławie w 2013 r. stanowi załącznik nr 19 do protokołu 

 

Rada Miejska w Iławie, w obecności 19 radnych - „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą Lubawa Porozumienia, 

będącego wyrazem współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, w sprawie 

przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Lubawa w schronisku dla bezdomnych 

zwierząt w Iławie w 2013 r. 

 

l) udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą Biskupiec 
Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu 
gminnego, w sprawie przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Biskupiec 
w schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2013 r. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony podczas wszystkich posiedzeń komisji stałych 

w bieżącym miesiącu. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych poprawek do przedstawionego 

projektu. 

Nikt nie zabrał głosu w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 
 

 
 

INFORMACJE 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, 
Kultury Sportu i 

Turystyki 
21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

12. udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia 
do zawarcia z Gminą Biskupiec Porozumienia, 
będącego wyrazem współdziałania pomiędzy 
jednostkami samorządu gminnego, w sprawie 

przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy 
Biskupiec w schronisku dla bezdomnych zwierząt w 

Iławie w 2013 r. 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

 
W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia  
z Gminą Biskupiec Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania pomiędzy jednostkami 

samorządu gminnego, w sprawie przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Biskupiec  
w schronisku dla bezdomnych zwierząt w Iławie w 2013 r. stanowi załącznik nr 20 do protokołu 

 

Rada Miejska w Iławie, w obecności 19 radnych - „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy upoważnienia do zawarcia z Gminą Biskupiec 

Porozumienia, będącego wyrazem współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu gminnego, 
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w sprawie przyjmowania i utrzymywania psów z terenu Gminy Biskupiec w schronisku dla 

bezdomnych zwierząt w Iławie w 2013 r. 

 

m) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości cen i opłat za usługi świadczone 
przez schronisko dla bezdomnych zwierząt w Iławie 

 

Przedmiotowy projekt uchwały był omówiony podczas posiedzeń komisji stałych w bieżącym 

miesiącu.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptaszniki dodał, że podjęcie tej uchwały jest związane 

z kontrolą NIK-u w 2010 roku, podczas której sprawdzono przestrzeganie praw ochrony zwierząt. 

Poinformował, że kontrola ta nakazała m.in. przejście z rozliczenia ryczałtowego na bieżące, w wyniku 

czego wzrosły koszty na prowadzenie schroniska o ok. 60%, co wymusiło wzrost cen za usługi 

świadczone przez schronisko.    

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

Nikt nie zabrał głosu w sprawie przedmiotowego projektu uchwały, nie podjęto dyskusji. 

 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 

 
 

INFORMACJE 
Komisja Problematyki 

Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, 
Kultury Sportu i 

Turystyki 
21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

13. zmieniająca uchwałę w sprawie 
ustalenia wysokości cen i opłat za 

usługi świadczone przez 
schronisko dla bezdomnych 

zwierząt w Iławie 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości cen i opłat za usługi świadczone 
przez schronisko dla bezdomnych zwierząt w Iławie stanowi załącznik nr 21 do protokołu 

 

Rada Miejska w Iławie, w obecności 19 radnych - „jednogłośnie” podjęła uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie ustalenia wysokości cen i opłat za usługi świadczone przez schronisko dla 

bezdomnych zwierząt w Iławie.  

 
 

n) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków na terenie miasta Iławy 

 

Przedmiotowy projekt uchwały był omówiony podczas wszystkich posiedzeń komisji stałych  

w bieżącym miesiącu.  
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Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 

 

 
 

INFORMACJE 
Komisja Problematyki 

Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, 
Kultury Sportu i 

Turystyki 
21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

14. zatwierdzenia taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie 
miasta Iławy 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

przy 4 głosach „za” oraz 
1 „wstrzymującym się” 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 
przy 3 głosach „za”, 1 
głosie „przeciw” oraz 2 
„wstrzymujących się” 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptaszniki powiedział, że na dzień 12 października -  

w naszym mieście są najniższe ceny za wodę – 2,44 zł za m3, za ścieki – 4,36 zł za m3. Za przykład 

podał ceny obowiązujące w Suszu, Kisielicach, Prabutach, Zalewie, Biskupcu. Za przykład podał 

również Gminę Wiejską Iława oraz Nowe Miasto Lubawskie. Dodał, że przez 3 lata nie podnoszono cen 

wody i ścieków. Powiedział, że odtąd woda co roku będzie stopniowo podwyższana.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W sprawie przedmiotowego projektu uchwały głos zabrali: 

 

Radny Roman Przybyła powiedział, że dokonał stosownych obliczeń w tej sprawie, które oparł 

na podstawie informacji od prezesa spółki. Powiedział, że z informacji Prezesa „Iławskich Wodociągów” 

wynika, że za 8 m-cy 2012 roku spółka „na wodzie” uzyskała ujemny wynik w kwocie 137 808,64 zł, 

natomiast „na ściekach” ujemny wynik w kwocie 176 999,06 zł. Radny Przybyła wyliczył również, że na 

koniec roku spółka będzie miała „na minusie” kwotę 472 211,55 zł.  Zwrócił uwagę, iż zaproponowana 

podwyżka - w kwotach netto ma wzrosnąć z ceny 2,26 zł do 2,49 zł za m3  ścieków, natomiast cena za 

m3 wody ma wzrosnąć z kwoty 4,04 zł do kwoty 4,80 zł netto. Podkreślił, iż do końca 2012 roku, spółka 

za ścieki i wodę osiągnie kwotę w wysokości ponad 10 mln zł. (10 295 159 zł), natomiast na podstawie 

zaproponowanych cen na 2013 rok – kwota ta wyniesie 11 928 638 zł. Różnica między rokiem 2012  

a rokiem 2013 , po odliczeniu kwot minusowych – wyniesie 1 mln 161 tys. zł. Podsumował, iż spółka  

w 2013 roku osiągnie dodatni wynik i nie można mieszkańców Iławy obciążać takimi cenami za wodę  

i ścieki. Dodał, że jest to nieuzasadnione. W związku z powyższym zaproponował podwyżkę wody do 

kwoty 2,39 zł netto za m3, natomiast cenę ścieków do kwoty 4,25 zł. netto za m3. Podsumował, iż 

podwyższenie cen do zaproponowanych wyżej kwot, spowodowałoby uzyskanie przez spółkę ponad 82 

tys. zł. „na plusie” (82 396 zł).  

Prezes spółki „Iławskie Wodociągi” – Andrzej Kolasiński odniósł się do powyższej 

wypowiedzi i powiedział, że w powyższych obliczeniach jest pewne niezrozumienie, ponieważ między 

przychodami a wynikiem finansowym istnieją różnice. Wyjaśnił, iż w tych obliczeniach, które podaje 
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radny Przybyła zawarte są przychody, od których należy odjąć koszty funkcjonowania spółki – paliwo, 

energia, zakupy armatury, maszyn itp. Powiedział, że z całym szacunkiem, ale nie przyjmuje 

powyższych wyliczeń. Powiedział, że aktualne ceny wody i ścieków są obowiązujące od 1 lutego 2010 

roku i jest to cena bez tzw. opłaty abonamentowej. Zwrócił uwagę, iż jesteśmy bardziej zaawansowani 

technologicznie aniżeli Susz, gdzie Radny Przybyła jest w Radzie Nadzorczej, natomiast cena wody jest 

tam na poziomie 7,91 zł za m3 i do tego jest abonament. Dodał, że jesteśmy jedną z nielicznych spółek  

w Polsce, która wykorzystuje energię cieplną i energię elektryczną ze ścieków – i gdyby nie te 

technologie, ceny byłyby jeszcze wyższe. Wniosek o podwyższenie cen za wodę i ścieki uzasadniono 

również tym, iż nie przewiduje się możliwości tzw. subsydiowania skrośnego co oznacza, że cenami 

usług dodatkowych nie można kompensować strat poniesionych na usługach podstawowych – np. 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków. Dodał, że nie można również cenami wody dotować 

ścieków i odwrotnie. Przekazał informację o inwestycjach jakie przeprowadza spółka. Między innymi 

przypomniał o wybudowaniu sieci na ul. Odnowiciela, wyremontowaniu ul. Barlickiego, poinformował  

o dokonaniu wymiany sieci wodnej i kanalizacyjnej. Nadmienił, że spółka realizuje również inwestycje  

w ramach tzw. aglomeracji, dzięki czemu m.in. mieszkańcy Osiedla „Lipowy Dwór” będą podłączeni do 

kanalizacji sanitarnej, na co spółka musiała zaciągnąć kredyt. Powiedział, że jest jeszcze w Iławie wiele 

rejonów, które należałoby uzbroić w kanalizację. Przedstawił również pokrótce wymagania, jakim 

powinny odpowiadać ścieki, poinformował o modernizacji części mechanicznej na oczyszczalni 

ścieków. Dodał, że spółka w 75-85% korzysta z własnej energii, na której są duże oszczędności  

w wysokości ponad 1 mln zł, w związku z czym nie zakupuje się już węgla. Zawiadomił również  

o konieczności uiszczania opłat środowiskowych, za pobór wody z ziemi z 8 studni głębinowych dla 

zaopatrywania mieszkańców. Ponadto powiedział, że skoro dotychczas uzyskiwano dodatni wynik 

finansowy na podstawowej działalności – to nie było konieczności podnoszenia cen za wodę i ścieki. 

Podsumował, że podwyżka ta stanowi jedynie wyrównanie wyniku finansowego na działalności 

podstawowej.  

Następnie głos zabrał Radny Wojciech Szymański i powiedział, że jest przekonany, że 

wartość podaży musi pokrywać odpowiednia cena. Powiedział, że z wyliczeń Pana Przybyły wynika, że 

ta rentowność po podwyżce byłaby na poziomie ponad 1 mln zł. Poprosił o wskazanie miejsc, gdzie  

w swoich wyliczeniach myli się radny Przybyła.   

Prezes spółki „Iławskie Wodociągi” – Andrzej Kolasiński odniósł się do powyższej 

wypowiedzi i wyjaśnił, że Pan Przybyła w swoich obliczeniach przedstawił przychody, ale trzeba również 

uwzględnić koszty.  

Jako kolejny ponownie głos zabrał Radny Roman Przybyła i powiedział, że nie jest podstawą 

364 miejsce na liście rankingowej w Polsce pod kątem cen za wodę/ścieki. Powiedział, że jest to jedynie 

„plus” dla prezesa spółki i jego załogi. Podkreślił, że nie pomylił się w swoich obliczeniach. Dodał, że 

spółka jest zadłużona na kwotę 5 mln 200 tys. zł, ponieważ miasto w 2012 roku zleciło jej dodatkowe 
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wykonanie kanalizacji na ul. Odnowiciela, pomimo tego, że spółka co roku przelewa miastu kwotę 

ponad 1 mln zł. Zwrócił uwagę na pozostałe kosztochłonne inwestycje m.in. na Osiedlu „Lipowy Dwór”, 

modernizacje itp., co łącznie wygenerowało koszty w wysokości prawie 3 mln zł. Na zakończenie swojej 

wypowiedzi powiedział, że staje w obronie spółki, ponieważ miasto nie może nakładać kosztów  

w wysokości ponad 1 mln zł i obciążać dodatkowymi pracami, bo to jest „zdzieraniem pieniędzy  

z mieszkańców”.  

W związku z powyższym Radny Roman Przybyła sformułował wniosek w następującym 

brzmieniu:  

„Wnioskuje się o podwyższenie ceny wody do kwoty 2,39 zł. netto/ m3,  natomiast ceny 

ścieków do kwoty 4,25 zł. netto/m3”.  

Prezes spółki „Iławskie Wodociągi” – Andrzej Kolasiński powiedział, że spółka jest spółką 

miejską, a miasto ma w niej 100% udział. Dodał, że spółka jest powołana do pracy na rzecz 

mieszkańców. Dodał, że dodatkowe inwestycje wykonywane były, ponieważ była możliwość sięgnięcia 

po środki unijne. Poinformował, że spółka dzierżawi sieci od miasta, majątek miasta, przepompownię 

itp. i za tą dzierżawę zobowiązani są  płacić do miasta określone pieniądze. Ponadto przekazał 

informację o kredytach.  

Radny Roman Przybyła zarzucił przyjęcie zbyt wielu obowiązków na spółkę. Gdyby te 

obowiązki nie zostały przyjęte – spółka nie byłaby zadłużona. Dodał, że ówczesny burmistrz Maśkiewicz 

zapłacił spółce pieniądze za wykonywane zadania.  

Prezes spółki „Iławskie Wodociągi” – Andrzej Kolasiński powiedział, że zadania te są 

realizowane, ponieważ są takie oczekiwania ze strony społeczeństwa ale również ze strony ochrony 

środowiska. Dodał, że gdyby nie było stosownych parametrów oczyszczonych ścieków czy wody, 

wówczas Inspekcja Ochrony Środowiska nakładałaby bardzo duże kary.  

Radny Jerzy Ewertowski również zabrał głos w przedmiotowej sprawie. Wypowiedział się 

odnośnie obliczeń dokonanych przez radnego Przybyłę. Ponadto powiedział, że to spółka inwestuje, 

rozbudowuje, ponosi to koszty, które wchodzą w skład cen paliw. Zwrócił uwagę, że np. powiększenie 

sieci, modernizacje spowodują, że w przyszłości cena ta powinna spadać, jest to „inwestycja  

w przyszłość”. Wyraził zainteresowanie składem rady nadzorczej spółki „Iławskie Wodociągi”, która 

przyzwoliła na ”zbyt łatwe podniesienie” taryf za wodę i ścieki. Zapytał, czy jest możliwość większego 

pozyskiwania środków z Unii Europejskiej.    

Prezes spółki „Iławskie Wodociągi” – Andrzej Kolasiński powiedział, że inne spółki, które 

znalazły się w wykazie, również składały wnioski o podwyższenie cen za media. Powiedział, że to co 

przedstawił Pan Przybyła – to są przychody, a należy uwzględnić również m.in. koszty amortyzacji, 

energię, korzystanie ze środowiska.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Edward Bojko, który zwrócił uwagę, że „nie można 

przywoływać decyzji Pana Burmistrza Maśkiewicza, bowiem są tu osoby, które odwodziły go od tej 
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decyzji obniżania kosztów, pokutuje to do dzisiaj”. Dodał, że „te stawki, podwyżki byłyby znacznie 

mniejsze, gdyby nie tamta decyzja”. Dodał, że w wykazie nie ma cen gminy wiejskiej Iława.  

Prezes spółki „Iławskie Wodociągi” – Andrzej Kolasiński zwrócił jeszcze uwagę na opłatę 

abonamentową, której pozbawione są opłaty w Iławie, a mają ją okoliczne gminy.  

Radny Roman Przybyła zapytał, ile pozyskano środków na inwestycje związane  

z modernizacją części technologicznej oczyszczalni za kwotę ogólną 3 mln 261 tys. zł. oraz na 

inwestycję na Osiedlu „Lipowy Dwór” za kwotę ponad 1,3 mln zł. Zapytał, ile środków pochodziło z Unii 

Europejskiej na realizację dwóch wyżej wymienionych inwestycji dokonanych za ogólną kwotę ok. 4,5 

mln zł.? 

Prezes spółki „Iławskie Wodociągi” – Andrzej Kolasiński poinformował, że inwestycje 

zrealizowano na ogólną kwotę ok. 19 -20 mln zł., z czego z Unii Europejskiej (UE) pozyskano ok. 9-10 

mln zł. W przypadku inwestycji na ul. Lipowy Dwór, modernizację oczyszczalni ścieków, ul. Narutowicza 

– Konstytucji - Biskupska pozyskano ok. 38% dofinansowania z UE, a na poprzednie inwestycje 

uzyskiwano dofinansowanie nawet w wysokości 85%.    

Radny Roman Przybyła zwrócił uwagę, że prezes w całym rozliczeniu nie podał, że pozyskano 

z Unii Europejskiej środki, w związku z czym trzeba pomniejszyć wydatki o pozyskane 38% 

dofinansowania i zysk  „wodociągów” będzie jeszcze większy.  

 

<<W związku z powyższą dyskusją, poddano pod głosowanie jawne wniosek Burmistrza 

Miasta Iławy zawarty w zaprezentowanych projekcie uchwały o podwyższenie cen wody do 

kwoty 2,49 zł. netto/ m3, natomiast cen ścieków do kwoty 4,80 zł. netto/ m3 >> 

 

W wyniku głosowania jawnego wniosku Burmistrza Miasta Iławy o podwyższenie cen 

wody do kwoty 2,49 zł. netto/ m3, natomiast cen ścieków do kwoty 4,80 zł. netto/ m3, Rada 

Miejska w Iławie, w obecności 19 radnych, 12 głosami „za”, 5 głosami „przeciw” oraz 2 głosami  

„wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała powyższy wniosek.  

 

W związku z powyższym wynikiem głosowania, wniosek Radnego Romana Przybyły nie 

został poddany pod głosowanie - został odrzucony.  

 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na 
terenie miasta Iławy stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

 
 

Rada Miejska w Iławie, w obecności 19 radnych, przy 12 głosach „za”, 5 głosach „przeciw” oraz 

przy 2 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie miasta Iławy.  
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PRZEWODNICZĄCY OBRAD – ROMAN GROSZKOWSKI 

 ZARZĄDZIŁ 15-MINUTOWĄ PRZERWĘ W OBRADACH 

a)  
o) zbycia nieruchomości położonych przy ul. Dąbrowskiego 

 

Przedmiotowy projekt uchwały był omówiony podczas wszystkich posiedzeń komisji stałych  

w bieżącym miesiącu.  

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do projektu 

niniejszej uchwały. 

 

Przedstawiono następujące opinie komisji: 

 
 

INFORMACJE 

Komisja Problematyki 
Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 
Sportu i Turystyki 

21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 
21.11.2012 

15. zbycia nieruchomości położonych 
przy ul. Dąbrowskiego 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

przy 4 głosach „za” oraz 1 
„wstrzymującym się” 

Przyjęcie projektu uchwały 
bez poprawek przy  1 

głosie „wstrzymującym się” 

Przyjęcie projektu uchwały 
bez poprawek przy 2 

głosach „przeciw” 

 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski przekazał informację, że do 

Biura Rady Miejskiej wpłynęło pismo Pani Małgorzaty Kalitowskiej – Powiatowego Inspektora 

Weterynarii dotyczące umożliwienia zabraniu głosu w dyskusji nad tą uchwałą.  

 
Uwierzytelniona kopia pisma Powiatowego Inspektora Weterynarii  

stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu  

 

  W związku z powyższym głos zabrała Pani Małgorzata Kalitowska – Powiatowy Inspektor 

Weterynarii. Podziękowała w imieniu inspekcji za wyrażenie zgody na zabranie głosu. Pokrótce 

zaprezentowała historię pozyskania przedmiotowych nieruchomości, gdzie aktualnie znajduje się 

siedziba inspekcji. Przypomniała, że w 1992 roku weterynaria przekazała na rzecz miasta 

grunt/nieruchomość przy ul. Dąbrowskiego 15, gdzie aktualnie mieści się prywatna lecznica 

weterynaryjna, natomiast w 2008 roku podjęto negocjacje o pozyskaniu stałej siedziby, która ma 

znaczenie dla takiej jednostki, która jest 3 co wielkości na terenie województwa warmińsko - 

mazurskiego, ze względu na zakres i rodzaj prowadzonej działalności. Powiedziała, że prowadząc 

negocjacje znaleźli akceptację Wojewody – zaproponowano zamianę gruntów Skarbu Państwa na 

siedzibę położoną przy ul. Przemysłowej. Dodała, że komunalizacja nie wchodziła w grę ze względów 

prawnych. Dodała, że budynek ten jest zabytkiem. Ponadto zawiadomiła, że inspektorat miał 

zapewnienie, że ta nieruchomość będzie przekazana pod zarząd, a obecność pozostałych 

użytkowników – jakimi są organizacje społeczne – spowodowała, że sprawa finalizowania rozkładała się 

w czasie. Powiedziała, że uchwałą podjętą dnia 30.11.2011 roku, potwierdzono wolę zamiany 
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nieruchomości (uchwała jest obowiązująca). Powiedziała, że w kwietniu tego roku otrzymano pismo, 

które potwierdzało, że do takiej zamiany dojdzie z końcem roku. Powiadomiła, że 31.10. doszło do 

spotkania Pana Wicewojewody, Wojewódzkiego Lekarza Weterynarii, Pana Burmistrza oraz 

Powiatowego Lekarza Weterynarii, podczas którego zapadły pewne uzgodnienia, które zostały przyjęte 

jako płaszczyzna do dalszych negocjacji, porozumień, jako wola wszystkich stron. Zawiadomiła  

o otrzymaniu faksu od wojewody, który również wyraził zdziwienie dla tak nagłej zmiany decyzji, braku 

wypracowanej pewnej alternatywy. Dodała, że weterynaria jest jednostką budżetową, nie ma środków 

na modernizację, nie ma także zabezpieczonych środków. Powiedziała, że z końcem roku dowiedziała 

się, że nastąpiła radykalna zmiana stanowiska władz miejskich, co godzi w interes publiczny, interes 

powiatowego inspektoratu. Poinformowała, że inspekcja weterynarii reprezentuje nasze rolnictwo, 

hodowlę na forum Unii Europejskiej, stworzyła dobry wizerunek. Dodała, że nie wyobraża sobie nowej 

siedziby, przede wszystkim poza powiatem. Nadmieniła, że przygotowywane są zmiany do kształtu 

inspekcji.  

W sprawie przedmiotowego projektu uchwały głos zabrali: 

 

Radna Anna Zakrzewska zapytała, gdzie jest obecnie siedziba inspekcji. 

Małgorzata Kalitowska – Powiatowy Inspektor Weterynarii poinformowała, że siedziba jest 

na ul. Dąbrowskiego 11, gdzie znajduje się budynek przygotowywany do zbycia.  

Radny Roman Przybyła zapytał, czy ten lokal jest dzierżawiony? 

Małgorzata Kalitowska – Powiatowy Inspektor Weterynarii przekazała informację, że 

inspekcja jest najemcą lokalu od 99’ roku, a umowa podpisywana była jeszcze z ówczesnym 

właścicielem – EKODROB-em. 

Radny Roman Przybyła zapytał „ile rocznie płacicie”? 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik udzielił odpowiedzi na powyższe zapytanie 

radnego i poinformował, że inspekcja płaci 16 zł. za m2, czyli miesięcznie wychodzi ok. 3,5 tys. zł.  

Małgorzata Kalitowska – Powiatowy Inspektor Weterynarii dodała, że inspekcja realizuje 

zadania na cele publiczne i  jako jednostka wyrabia opłaty skarbowe dla miasta.   

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik powiedział, że jest to budynek, który budzi 

różne reakcje. Potwierdził uczestnictwo w spotkaniu u Pan Wicewojewody - Maścianicy. Powiedział, że 

proponowano zamianę budynku na ul. Dąbrowskiego na ponad 10 ha ziemi, która jest zlokalizowana 

nad rzeką Iławką, stanowi własność Skarbu Państwa. Wyjaśnił, że tere ten znajduje się za działkami 

wzdłuż rzeki Iławki, w okolicach ul. Sosnowej oraz ul. Świerkowej. Dodał, że padła propozycja ze strony 

Pana Wojewody, że dojdzie do zamiany, ale budynek powinien być odrestaurowany, wyremontowany, 

czyli należałoby dokonać remontu dachu, elewacji, wnętrz. Powiedział, że jest przerażony na myśl, że 

za te wszystkie wymagane remonty należałoby znaleźć 700 tys. zł. Nadmienił, że podobna sytuacja ma 

się z „Domem Weterana”. Zawiadomił również, że wystąpiono w tej sprawie również do konserwatora 
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zabytków. Powiedział, że najkorzystniejszym rozwiązaniem będzie odstąpienie od zamiany i sprzedaż 

budynku położonego przy ul. Dąbrowskiego w drodze przetargu nieograniczonego, w związku z czym 

Pan Wojewoda może przystąpić do przetargu. Podkreślił, że nie wyobraża sobie, żebyśmy stracili 

Powiatowy Inspektorat Weterynarii, żeby gdziekolwiek się przeniósł. Dodał, że jest to nierealne, 

ponieważ walczyliśmy o przeniesienie Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa do Iławy  

i przeniesienie Powiatowego Inspektoratu Weterynarii byłoby niekorzystne nawet dla samych rolników, 

którzy przyjeżdżają z całego powiatu, a Iława znajduje się w centrum. Ponadto wyjaśnił, iż dzierżawa 

jest do końca 2013 roku. Nadmienił, że również otrzymaliśmy pismo od Pana Wojewody. Ponadto 

przekazał informację, że dziś o godz. 430 (podczas zmiany sygnału analogowego na cyfrowy) spotkał 

się z Wojewodą - Podziewskim i rozmawiano m.in. na przedmiotowy temat. Dodał, że jest kilka 

wariantów w tej sprawie. Burmistrz Miasta powiedział, że spotkał się z Prezesem Spółdzielni 

Mieszkaniowej „Przyszłość” – Panem Zawadzkim i rozmawiano na temat tego, co oni posiadają i jakie 

są możliwości w nowo odnowionym budynku na ul. Kościuszki 14.  Uzyskał informację, że znajduje się 

tam pomieszczenie o dzierżawionej  powierzchni ok. 210 m2, znajdują się 2 klatki schodowe, możliwość 

skorzystania z 50 m2 na I piętrze, bądź pomieszczeń na II piętrze o powierzchni 217 m2, 60 m2 na 

magazyn jako powierzchnia przynależna, za którą się nie płaci. Dodał, że te pomieszczenia/budynek 

jest do użytkowania od dziś – albo pod wynajem, albo pod sprzedaż. Ponadto są wolne pomieszczenia 

w budynku IPB, gdzie znajduje się siedziba Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa – co 

stanowiłoby doskonałe rozwiązanie pod kątem rolników, bo wszystko mieściłoby się w jednym miejscu. 

Burmistrz Miasta Iławy jako jedną z kolejnych propozycji podał możliwość wykupienia budynku w drodze 

przetargu nieograniczonego. Poinformował, że te propozycje zostały przedstawione Wojewodzie. Dodał, 

że dla miasta idealnym rozwiązaniem byłoby sprzedanie budynku. Ponadto poinformował, że mamy ok. 

60 ha terenów na ul. Lubawskiej, przeznaczonych na zamianę. Przekazał informację o dokonywaniu 

wycen terenu pod zamianę, budynku na ul. Dąbrowskiego. Podsumował swoją wypowiedź i powiedział, 

że nas nie będzie stać, żeby wyremontować przedmiotowy budynek – stąd propozycja związana ze 

sprzedażą.  

Następnie głos ponownie zabrała Małgorzata Kalitowska – Powiatowy Inspektor 

Weterynarii dodała, że wyremontowanie wewnątrz budynku byłoby w gestii Wojewódzkiego Lekarza 

Weterynarii i powiatowego.  Zwróciła również uwagę, że kwestie przedstawione przez Burmistrza 

dotyczyły dzierżawy. Powiedziała, że inspekcja czyni starania po to, żeby doprowadzić do uzyskania 

stałej siedziby finansowanej za pośrednictwem Wojewódzkiego Lekarza Weterynarii. Dodała, że 

przeciągające się w czasie negocjacje stworzyły trudną sytuację dla jednostki.  Zwróciła uwagę, że 

przeniesienie takiej jednostki wymaga również nakładów finansowych.  

W przedmiotowej sprawie głos zabrała również Radna Elżbieta Prasek, która zwróciła się  

z pytaniem do Powiatowego Inspektora Weterynarii i zapytała, czy w tej sprawie prowadzono jakieś 

rozmowy Burmistrza ze Starostą? Dodała, że straciliśmy zakład energetyczny i „gazowników” i nie 
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chciałaby, żeby ta sama sytuacja powtórzyła się z weterynarią. Powiedziała, że może nie dotyczy to nas 

bezpośrednio, ale są ludzie, dla których dojazd do Iławy sprawia problem, a jakby weterynaria miała 

jeszcze się „wynieść”? 

Radny Edward Bojko zapytał, co z „Cameratą” ? 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik powiedział, że znajduje się tam również kilka 

pomieszczeń, gdzie znajdują się inne jednostki. Poinformował, że są zaplanowane pomieszczenia dla 

„Cameraty”. Poinformował, że przedstawił tą sprawę również Staroście. Podkreślił, że nie straciliśmy 

energetyki cieplnej, a jest to z korzyścią dla miasta, chociażby z tego względu, że budowana jest już 

elektrociepłownia, która zwiększy moc cieplną, będzie możliwość podłączenia większej ilości domów. 

Wypowiedział się również w sprawie firmy „ENERGA” i powiedział, że wystosowano ostre pismo 

skierowane do Dyrektora Naczelnego, dotyczące zwolnień.   

Radny Wojciech Szymański powiedział, że najistotniejszym elementem jest wynik 

ekonomiczny. Wyraził zainteresowanie poznaniem wartości ziemi oferowanej przez Wojewodę, co 

stanowi podstawę do podjęcia decyzji. Zaproponował wstrzymanie się z podjęciem uchwały, jeżeli nie 

jest to pilne.  Zwrócił uwagę, że jeżeli się okaże, że wartość gruntu wynosi 0,5 mln zł., a my musimy 

wydać 700 tys. zł. ma remont – to żaden to interes dla miasta.  

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że z powyższych wypowiedzi wynika, że było zawarte 

jakieś wstępne porozumienie między Panem Wojewodą a Burmistrzem.  Powiedziała, że skoro 

powiedziało się „A”, trzeba powiedzieć „B”. Wyraziła zainteresowanie zapoznaniem się z treścią 

porozumienia.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik odniósł się do powyższej wypowiedzi 

i wyjaśnił, że była rozmowa, a jeżeli nie ma szczegółów, nie można podpisywać żadnych porozumień,  

a negocjacje trzeba toczyć.  

Radny Ryszard Kabat powiedział, że projekt dzisiejszej uchwały ma formę nacisku na Pana 

Wojewodę, żeby podjął jakieś działania. Dodał, że jest to zadanie własne wojewody i mimo, że to się 

nazywa Powiatowy Lekarz Weterynarii, to „powiat do tego nic nie ma”, gdyż podkreślił - jest to zadanie 

własne wojewody. Przypomniał, iż temat zamiany jest długotrwały, jest znany, a ewentualna zamiana 

miałaby być równowartościowa. Ponadto powiedział, że jeden z zaproponowanych wariantów 

uwzględniał działkę, która w większość składa się z terenów zielonych, która nie może być w większości 

zabudowana. Dodał, że z pewnością do końca umowy dzierżawy – do końca 2013 roku – Burmistrz nie 

przystąpi do sprzedaży, ponieważ nie powinno być tak, że powiatowa inspekcja przenosi się do innego 

miasta. Nadmienił, że musimy pamiętać o naszym budżecie, brakuje nam pieniędzy, spada sprzedaż 

nieruchomości, a jest to niezbędny dochód, żeby równoważyć budżet. Zwrócił uwagę, że ten obiekt na 

tle nowego hotelu – nie wygląda korzystnie. Na zakończenie swojej wypowiedzi podkreślił, że trzeba 

zrobić wszystko,  żeby ta inspekcja pozostała w Iławie, w związku z czym ta uchwała to pewnego 

rodzaju nacisk, żeby Wojewoda poczynił pewne starania.  
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Następnie głos zabrał Radny Włodzimierz Harmaciński, który powiedział, że od wielu lat 

postulował, żeby przy okazji przeniesienia Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, w IPB 

stworzyć centrum obsługi rolnictwa i doradztwo rolnicze, gdzie znajdowałby się również Powiatowy 

Lekarz Weterynarii. Dodał, że IPB zapewnia taką ilość pomieszczeń, aby te trzy instytucje mogły się 

tam pomieścić. Poparł powyższą wypowiedź radnego Kabata na temat złego wizerunku tego budynku 

na tle nowego hotelu.  

Małgorzata Kalitowska – Powiatowy Inspektor Weterynarii potwierdziła, iż była propozycja 

powstania wyżej wymienionego centrum, jednakże było to w momencie, kiedy zapadły już pewne 

ustalenia co do pozyskania stałej siedziby. Dodała, że IPB dysponuje pomieszczeniami w formie 

dzierżawy. Podkreśliła, ze inspekcja weterynarii jest jednostką podległą wojewodzie, finansowaną przez 

wojewodę. Dodała, że jednostką decydującą w jakim kształcie i gdzie będzie funkcjonowała inspekcja, 

jest wojewoda.  

Radna Anna Zakrzewska odniosła się do wypowiedzi radnego Kabata i powiedziała, że 

wojewoda zaproponował działkę, która w większość składa się z terenów zielonych, czyli taka, która nie 

może być w większości zabudowana. Powiedziała, że „my mamy wprawę w zagospodarowywaniu 

terenów zielonych”. Za przykład podała „Multimedia”.  

Radny Edward Bojko powiedział, że miasto to nie tylko chodniki i elewacje, ale tętnienie 

życiem społecznym i w tym kultura. Wyraził oburzenie sprzedażą „Domu Weterana”, który według 

radnego powinien służyć młodzieży. Ponadto powiedział, że w siedzibie na ul. Dąbrowskiego można 

umieścić wiele instytucji miejskich. Powiedział, że budżet trzeba tak planować, żeby starczyło również 

na remonty, na co są środki unijne. Na zakończenie swojej wypowiedzi powiedział, że wyzbywając się 

wszystkiego - patrzymy krótkowzrocznie, a przez wiele lat mogłyby to przynosić dochód miastu, a nie 

tylko  w momencie, kiedy mamy kryzys w przychodach – żeby uzupełnić budżet.   

Radny Jerzy Ewertowski powiedział, że lokalna materia komunalna ubożeje. Dodał, że może 

się okazać, że stowarzyszenia oraz instytucje mogą mieć problem, żeby się gdzieś ulokować. 

Nadmienił, że skoro kurczy się substancja lokalowa, należy wykazać powściągliwość.  

 

ZMIANA QUROUM – ZA ZGODĄ PRZEWODNICZĄCEGO OBRAD, POSIEDZENIE OPUŚCIŁ 

RADNY ROMAN PRZYBYŁA. AKTUALNY STAN OSOBOWY RADNYCH WYNOSI 18 CZŁONKÓW.  

 
 Następnie głos zabrał Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik i powiedział, że 

interesujący jest lokal na ul. Kościuszki – jest to budynek po remoncie, warunki są doskonałe. 

Powiedział, że nie zgodzi się z radnym Bojko (w sprawie środków unijnych), ponieważ przez ostatnie 

dwa miesiące próbowano znaleźć środki unijne na powyższy cel i na chwilę obecną nic nie ma  

i wątpliwe, że będą, a jeśli będą to jedynie w kolejnym rozdaniu.  
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 Radny Włodzimierz Harmaciński ponownie zaproponował dążenie do powstania centrum. 

Zwrócił również uwagę, że będziemy mieli coraz większe zasoby lokalowe w szkołach, o czym świadczy 

demografia, jest coraz mniej dzieci. Powiedział, że np. w Gimnazjum Nr 2, jest taka konstrukcja, że 

można byłoby tam umieścić inne instytucje, które nie kolidowałyby z funkcjonowaniem gimnazjum np. 

przedszkole.   

 Ponownie w przedmiotowej sprawie głos zabrał Radny Ryszard Kabat i powiedział, że należy 

pamiętać, że miasto działa w oparciu o budżet i musimy mieć dochody, żeby realizować zadania własne 

miasta. Dodał, że miasto nie jest przedsiębiorstwem, musi realizować pewne przedsięwzięcia. 

Powiedział, że wszystkie samorządy w kraju sprzedają nieruchomości. Podkreślił, że wszyscy mają 

problemy budżetowe, jest recesja. Dodał, że musimy mieć pieniądze na działalność własną miasta. 

 Radna Anna Zakrzewska złożyła wniosek formalny o zdjęcie przedmiotowego projektu 

uchwały. Powiedziała, że posiadamy za mało danych m.in. nie wiemy, ile warta jest działka, ile 

kosztowałby remont. Powiedziała, że wiemy tylko, że dobrze byłoby, żeby do budżetu wpłynęły 

pieniądze.  

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski powiedział, że zmiana 

porządku obrad jest możliwa w każdym momencie obrad, po uzyskaniu akceptacji większości 

ustawowego składu radnych.  

 <<W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miejskiej, w obecności 18 radnych, 

poddał pod głosowanie jawne wniosek Radnej Anny Zakrzewskiej o zdjęcie z porządku obrad 

podjęcia uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonych przy ul. Dąbrowskiego, w wyniku 

czego 9 radnych opowiedziało się „za” zdjęciem niniejszej uchwały, 7 radnych było „przeciw”, 

natomiast 2 radnych „wstrzymało się” od głosu.>>  

 

WOBEC NIEUZYSKANIA POPARCIA WNIOSKU WIĘKSZOŚCIĄ USTAWOWEGO SKŁADU RADY, 

POWYŻSZY WNIOSEK RADNEJ ANNY ZAKRZEWSKIEJ ZOSTAŁ ODRZUCONY. 

 

 Następnie głos zabrał Radny Eugeniusz Dembek i powiedział, że to nie jest „prywatny 

folwark”. Zwrócił uwagę, że nie możemy tylko sprzedawać.  Zapytał, czemu mówimy tylko o dochodach, 

dlaczego nie mówimy o kosztach, ponoszonych wydatkach? Zaproponował „przyciąć pasa” na pewne 

rzeczy. Powiedział, że ma „w zanadrzu” 10 ha ziemi i należy się rozwijać jako miasto. Powiedział, że nie 

można myśleć tylko o tym roku i następnym. Wypowiedział się również odnośnie funkcjonowania 

prywatnych spółek. Dodał, że widzi możliwość rozwoju miasta. Powiedział, że „żeby utrzymać, trzeba 

wkładać pieniążki, trzeba szanować co jest”. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski w nawiązaniu do powyższej 

wypowiedzi radnego powiedział, że przypomni radnemu podczas dyskusji budżetowej „na temat 

zaciskania pasa i ograniczania inwestycji”.  
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Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że należałoby zrobić analizę ekonomiczną. 

Wypowiedział się odnośnie inwestowania w okolicach rzeki Iławki.  

Radny Wojciech Szymański powiedział, że zgadza się z wypowiedzią radnego Ryszarda 

Kabata odnośnie pozyskiwania środków.  

Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonych przy ul. Dąbrowskiego  
stanowi załącznik nr 24 do protokołu 

 
 

Rada Miejska Iławie w obecności 18 radnych przy 8 głosach „za”, 8 głosach „przeciw” oraz przy 

2 głosach „wstrzymujących się” nie podjęła uchwały w sprawie zbycia nieruchomości 

położonych przy ul. Dąbrowskiego.  

 

p) zbycia nieruchomości położonej przy ul. Sobieskiego 
 

Przedmiotowy projekt uchwały był omówiony podczas posiedzeń komisji stałych w bieżącym 

miesiącu.  

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 

 
 

INFORMACJE 
Komisja Problematyki 

Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, 
Kultury Sportu i 

Turystyki 
21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

16. zbycia nieruchomości położonej 
przy ul. Sobieskiego 

Zaopiniowanie projektu 
uchwały 1 głosem „za”, 

2 głosami „przeciw” 
oraz 2 głosami 

„wstrzymującymi się” 
 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek przy  2 
głosach 

„wstrzymujących 
się” 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 
przy  1 głosie „przeciw” 

 

 Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptaszniki powiedział, że nie wie, kto do tej pory 

opiekował się budynkiem. Podkreślił, że budynek jest w fatalnym stanie i jeżeli nie zrobimy czegoś, co 

pozwoli udźwignąć ten budynek, to ten budynek w końcu się zawali. Powiedział, że należałoby „włożyć” 

w ten budynek bardzo duże pieniądze w wysokości ok. 1 mln zł.  Poinformował również, że jest tam 

wiele niedogodności m.in. brak drogi. Dodał, że należałoby ustanowić służebność drogową, żeby można 

było tam funkcjonować. Opowiedział się za sprzedażą tzw. „Domu Weterana”.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W sprawie przedmiotowego projektu uchwały głos zabrali: 

 

Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski  

i powiedział, że trudno nie zgodzić się z Burmistrzem. Dodał, że Pani Kalitowska powiedziała, że 

inspekcja jako jednostka budżetowa była w stanie wyremontować i utrzymać pomieszczenia, które 
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użytkuje. Podkreślił, że jednostka, o której wspomniał Burmistrz, mając do dyspozycji klasy murarskie,  

malarskie, stolarskie – „zapuściła ten budynek tak, że nadaje się prawie do rozbiórki”.  

Radna Anna Zakrzewska wyraziła zaskoczenie kwotą na ewentualny remont „Domu 

Weterana”. Zwróciła się z prośbą do Kierownika Wydziału GMK – Wiesława Pieńczewskiego,  

o przedstawienie kosztorysu, który podobno znajduje się w IPB. Wyraziła zainteresowanie, czy w ogóle 

istnieje taki kosztorys. Zwróciła uwagę, że powinniśmy mówić o tym (red. w tym przypadku chodzi  

o remont przedmiotowego budynku) na jakiejś podstawie. Zapytała, na jakiej podstawie twierdzimy, że 

ten remont będzie kosztował milion złotych? Na zakończenie swojej wypowiedzi dodała, że na rynku 

panuje tak zła koniunktura, że czyni naszą sprzedaż nieopłacalną, wręcz szkodliwą. 

Jako kolejny głos zabrał Radny Edward Bojko i powiedział, że budynek (mury, elewacje) jest  

w dobrym stanie, ale niemodny (styl z 70-tych lat). Powiedział, że w całej Polsce są pozyskiwane środki 

na kulturę. Powiedział, że nie skomentuje przeniesienia orkiestry do szkoły specjalnej. Dodał, że zna tą 

szkołę, a „inicjatywa powstania szkoły specjalnej była moja”. Zwrócił uwagę, że to co widzimy jak gra 

orkiestra,  to jest jedynie 1/6 potrzebnych pomieszczeń. Zawiadomił, że są potrzebne pomieszczenia na 

próby indywidualne, zespołowe, 50 instrumentów, zaplecze, 6 kompletów mundurów itp. Nadmienił, że 

orkiestra działa przy stowarzyszeniu orkiestry, w związku z czym zapytał, czy zasięgano opinii 

Stowarzyszenia Przyjaciół Orkiestry na zmianę warunków jej funkcjonowania? 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptaszniki powiedział, że była propozycja 

uwzględniająca to wszystko, co według radnego potrzebuje orkiestra. Przypomniał, że była propozycja 

przeniesienia się do Osiedlowego Domu Kultury, co można było doskonale sobie zagospodarować.  

Dodał, że nie była to sprawa skomplikowana, lecz nie dostała akceptacji. Powiedział, że w związku  

z tym Starosta zaproponował siedzibę szkoły. Odnośnie wypowiedzi radnej Zakrzewskiej i szacowania 

wartości remontu powiedział, że posiadamy takie wyceny – również w przypadku nieruchomości na  

ul. Dąbrowskiego, sporządzoną przez odpowiednich ludzi, którzy się na tym znają. W przypadku „Domu 

Weterana” powiedział, że szacunki wskazują na wyżej wymienioną kwotę. Dodał, że radna nie otrzyma 

tego szacunku, ponieważ dokument ten jest przygotowywany. Poprosił o zabranie głosu  

w przedmiotowej sprawie Kierownika Wydziału GMK.  

Następnie głos zabrał Kierownik Wydziału GMK – Wiesława Pieńczewski i wyjaśnił, że ITBS 

dokonał szacunkowej wartości remontu tego budynku. Powiedział, że padała tam kwota ok. 1 mln zł. 

Dodał, że między innymi Burmistrz Ławrynowicz brał udział w oględzinach budynku.  

W przedmiotowej dyskusji głos zabrał Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – Ryszard 

Ławrynowicz i powiedział, że kosztorys jest załącznikiem do opinii, która mówiła o charakterze 

koniecznych prac do wykonania na tym obiekcie. Poinformował, że kapelmistrz – Olkowski ciągle 

interweniował m.in. na temat zaciekania, braku ogrzewania. Przekazał między innymi informacje  

o zlikwidowaniu kotłowni, pozostawieniu komina, o zagrzybieniu części ścian, zawilgoceniu, 

zagrzybieniu zsypu do węgla itp.  
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Radna Anna Zakrzewska ponownie zapytała, czy jest kosztorys? 

Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – Ryszard Ławrynowicz odpowiedział, że jest kosztorys.  

Radna Anna Zakrzewska wyraziła zainteresowanie kosztorysem. Powiedziała, ze chciałby go 

zobaczyć. Ponadto zapytała, kto go sporządził ? 

Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – Ryszard Ławrynowicz odpowiedział radnej, że 

kosztorys został sporządzony przez pracowników ITBS, którzy mają uprawnienia do projektowania. 

Dodał, że są to jedynie szacunki.  Dodał, że każda kwota przeznaczona na remont, jest porażająca.  

Ponownie głos zabrał Radny Edward Bojko i wyjaśnił, że nie komentuje przeniesienia orkiestry 

do szkoły specjalnej, a jedynie uświadamia ile pomieszczeń powinna mieć orkiestra.  

Uchwała zbycia nieruchomości położonej przy ul. Sobieskiego  
stanowi załącznik nr 25 do protokołu 

 

Rada Miejska w Iławie, w obecności 18 radnych, 9 głosami „za”, 7 głosami „przeciw” oraz przy 2 

głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zbycia nieruchomości położonej przy 

ul. Sobieskiego.  

  

q) obciążenia nieruchomości położonych w Iławie przy ul. 1 Maja i Gdańskiej 
 

Przedmiotowy projekt uchwały był omówiony podczas wszystkich posiedzeń komisji stałych  

w bieżącym miesiącu.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptaszniki dodał, że podjęcie tej uchwały jest związane 

z ustanowieniem służebności drogowej do Środowiskowego Ośrodka Wsparcia dla osób 

niepełnosprawnych.   

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W sprawie przedmiotowego projektu uchwały nie podjęto dyskusji, nie sformułowano wniosków. 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 

 
 

INFORMACJE 
Komisja Problematyki 

Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, 
Kultury Sportu i 

Turystyki 
21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

17. obciążenia nieruchomości 
położonych w Iławie przy ul. 1 Maja 

i Gdańskiej 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

 

Uchwała w sprawie obciążenia nieruchomości położonych w Iławie przy ul. 1 Maja  
i Gdańskiej stanowi załącznik nr 26 do protokołu 

 
 

Rada Miejska w Iławie, w obecności 18 radnych - „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie 

obciążenia nieruchomości położonych w Iławie przy ul. 1 Maja i Gdańskiej.  
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r) dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej w Iławie (I) 
 

Przedmiotowy projekt uchwały był omówiony podczas wszystkich posiedzeń komisji stałych  

w bieżącym miesiącu.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptaszniki dodał, że podjęcie tej uchwały jest związane 

z przedłużeniem dotychczasowych umów dzierżawy na kolejne 3 lata.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W sprawie przedmiotowego projektu uchwały nie podjęto dyskusji, nie sformułowano wniosków. 

 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 

 
 

INFORMACJE 
Komisja Problematyki 

Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, 
Kultury Sportu i 

Turystyki 
21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

18. dzierżawy nieruchomości 
stanowiących własność Gminy 

Miejskiej w Iławie (I) 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez 

poprawek 

Przyjęcie projektu 
uchwały bez poprawek 

 

Uchwała w sprawie dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej 
 w Iławie (I) stanowi załącznik nr 27 do protokołu 

 
 

Rada Miejska w Iławie, w obecności 18 radnych - „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie 

dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej w Iławie (I).  

 
s) dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej w Iławie (II) 

 
Przedmiotowy projekt uchwały był omówiony podczas wszystkich posiedzeń komisji stałych  

w bieżącym miesiącu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski powiedział, że uchwała 

dotyczy przedłużenia umów dzierżaw spółce „Iławskie Wodociągi”.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W sprawie przedmiotowego projektu uchwały nie podjęto dyskusji, nie sformułowano wniosków. 

Zaprezentowano następujące opinie komisji w przedmiotowej sprawie: 

 
 

INFORMACJE 
Komisja Problematyki 

Społecznej 
22.11.2012 

Komisja Oświaty, 
Kultury Sportu i 

Turystyki 
21.11.2012 

Komisja Rozwoju 
Gospodarczego, 

Budżetu  
i Finansów 
21.11.2012 

19. dzierżawy nieruchomości 
stanowiących własność Gminy 
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Uchwała w sprawie dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej 
 w Iławie (II) stanowi załącznik nr 28 do protokołu 

 
 

Rada Miejska w Iławie, w obecności 18 radnych - „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie 

dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej w Iławie (II).  

 
t) powołania Skarbnika Miasta Iławy 

 
Przedmiotowy projekt uchwały nie był omawiany podczas posiedzeń komisji stałych  

w bieżącym miesiącu.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptaszniki zwrócił się z prośbą o akceptację 

kandydatury na stanowisko Skarbnika Miasta Iławy – Pani Ewy Moszczyńskiej. Zaprezentował pokrótce 

niniejszą kandydaturę. Powiedział, że Pani Moszczyńska jest magistrem ekonomii, absolwentką 

Uniwersytetu Warmińsko – Mazurskiego w Olsztynie, która zawodowo pracuje od 1993 roku (zajmowała 

stanowiska związane m.in. z obsługą księgową), natomiast od 11 lat - od 2001 roku pracuje w Urzędzie 

Miasta. Dodał, iż od 2007 roku Pani Moszczyńska jest Kierownikiem Referatu Budżetu i Podatków –  

w Wydziale Budżetu i Finansów i jako kierownik odpowiedzialna była za nadzór nad podatkami, nad 

opłatami lokalnymi, zajmowała się sprawami budżetowymi. Przekazał również informacje, że w 2011 

roku ukończyła studia podyplomowe na kierunku rachunkowość budżetowa, na Uniwersytecie 

Warmińsko – Mazurskim, na Wydziale Nauk Ekonomicznych, posiada certyfikat księgowy uprawniający 

do prowadzenia ksiąg rachunkowych.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W sprawie przedmiotowego projektu uchwały głos zabrał: 

 

Radny Eugeniusz Dembek zapytał, „co Pani będzie robić, jak Pani będzie pracować, działać, 

żeby nie stracić zaufania w oczach szefa”, „żeby nie skończyć jak Pani Okołowska”? Zadeklarował, że 

nie będzie brał udziału w głosowaniu, ponieważ ma swoje zasady. Radny życzył szczęścia Pani 

Moszczyńskiej.  

Nie udzielono odpowiedzi na powyższe pytanie. Nikt z zebranych nie wziął udziału w dyskusji. 

Nie sformułowano wniosków.  

Uchwała w sprawie powołania Skarbnika Miasta Iławy  
stanowi załącznik nr 29 do protokołu 

 
 

Rada Miejska w obecności 18 radnych przy 13 głosach „za” podjęła uchwałę w sprawie 

powołania Skarbnika Miasta Iławy. 5 radnych nie wzięło udziału w głosowaniu.  
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u) wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących Miasto Iława w Zgromadzeniu Związku 
Gmin Kanału Ostródzko - Elbląskiego i Pojezierza Iławskiego 

 

Przedmiotowy projekt uchwały nie był omawiany podczas posiedzeń komisji stałych  

w bieżącym miesiącu.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik powiedział, ze zwyczajem jest to, że 

Wiceburmistrz jest przedstawicielem tego związku. Przekazał informację, że proponuje się wyznaczenie 

nowego I Zastępcy Burmistrza Miasta Iławy – Ryszarda Ławrynowicza jako przedstawiciela w wyżej 

wymienionym zgromadzeniu związku gmin.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W sprawie przedmiotowego projektu uchwały nie podjęto dyskusji, nie sformułowano wniosków. 
 

Uchwała w sprawie wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących Miasto Iława  
w Zgromadzeniu Związku Gmin Kanału Ostródzko - Elbląskiego i Pojezierza Iławskiego 

stanowi załącznik nr 30 do protokołu 

 
m)  

Rada Miejska w Iławie, w obecności 18 radnych - „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie 

wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących Miasto Iława w Zgromadzeniu Związku Gmin 

Kanału Ostródzko - Elbląskiego i Pojezierza Iławskiego.  

 
n) wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących Miasto Iława w Iławskiej 

Fundacji Rozwoju Gospodarczego  
 

Przedmiotowy projekt uchwały nie był omawiany podczas posiedzeń komisji stałych  

w bieżącym miesiącu.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik powiedział, że jest to ważna fundacja i musi 

być w niej również nasz przedstawiciel. Przekazał informację, że uchwała ta (podobnie jak poprzednia 

uchwała) dotyczy wyznaczenia nowego I Zastępcy Burmistrza Miasta Iławy – Ryszarda Ławrynowicza 

jako przedstawiciela w wyżej wymienionej fundacji. Dodał, że prócz wyżej wymienionej osoby, 

przedstawicielem w tej fundacji jest również radny Roman Waruszewski.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W sprawie przedmiotowego projektu uchwały nie podjęto dyskusji, nie sformułowano wniosków. 
 

Uchwała w sprawie wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących Miasto Iława  
w Iławskiej Fundacji Rozwoju Gospodarczego stanowi załącznik nr 31 do protokołu 
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Rada Miejska w Iławie, w obecności 18 radnych - „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie 

wyznaczenia przedstawicieli reprezentujących Miasto Iława w Iławskiej Fundacji Rozwoju 

Gospodarczego.  

 

Ad. 7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski poinformował, że radni otrzymali 

pisemne sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta Iławy za okres 24.10. 2012 – 

21.11.2012.  

 

Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Burmistrza Miasta Iławy 
 i Urzędu Miasta za okres 24.10.2012 – 21.11.2012 stanowi załącznik nr 32 do protokołu 

 

 Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik przedstawił sprawozdanie  

z działalności w ostatnim tygodniu. Przekazano następujące informacje: 

 

1. 15 listopada odbyłem spotkanie z przedstawicielami Centrum Obsługi Inwestorów  

i Eksporterów. Sieć Centrów Obsługi Inwestorów i Eksporterów jest projektem systemowym 

Ministra Gospodarki. Celem tego projektu jest wzrost poziomu umiędzynarodowienia polskich 

firm, poprzez ułatwienie przedsiębiorcom, a także organizacjom zrzeszającym przedsiębiorców, 

dostępu do kompleksowych, wysokiej jakości i nieodpłatnych usług informacyjnych w zakresie 

niezbędnym do planowania, organizowania i realizacji eksportu lub inwestycji poza granicami 

Polski. Cel ten obejmuje także działanie na rzecz zwiększania poziomu inwestycji 

zagranicznych w Polsce, poprzez ułatwienie potencjalnym inwestorom zagranicznym dostępu 

do informacji o warunkach podejmowania działalności gospodarczej w Polsce i instrumentach 

wsparcia rozwoju przedsiębiorczości, w tym zachętach inwestycyjnych. Dzięki współpracy  

z COIE jeszcze w tym roku Iława weźmie udział w wizycie studyjnej inwestorów z Francji, 

dotyczącej realizacji projektów inwestycyjnych w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego.  

W tym zakresie – a chodzi konkretnie o poszukiwanie inwestora, który podejmie się 

modernizacji stadionu i budowy kompleksu sportowo-rekreacyjnego – współpracujemy 

intensywnie z Ministerstwem Gospodarki i Polską Agencją Informacji i Inwestycji 

Zagranicznych. 

2. Dziś o 5:00 rano wziąłem udział w zdalnym wyłączeniu nadajnika telewizji analogowej, które 

przy udziale wojewody warmińsko-mazurskiego i kujawsko-pomorskiego odbyło się w Iławie. 

Wydarzenie to zainicjowało proces cyfryzacji w całym regionie. Wprowadzenie sygnału 

cyfrowego oznacza , że widzowie, którzy nie wyposażą się we właściwy sprzęt do jej odbioru, 

utracą możliwość odbierania telewizji naziemnej. Dotyczy to przede wszystkim użytkowników, 

którzy korzystają z naziemnych anten telewizyjnych. Abonenci korzystający wyłącznie  
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z satelitarnych platform cyfrowych lub kablówki nie muszą martwić się o cyfryzację, ponieważ 

ten proces ich nie dotyczy. Do odbioru naziemnej telewizji cyfrowej potrzebny jest specjalny 

dekoder zgodny ze standardem DVB-T MPEG-4, wbudowany w telewizor lub zewnętrzny  

w formie przystawki podłączony do telewizora oraz tak jak dotychczas antena naziemna. 

Cyfryzacja telewizji naziemnej w Polsce, czyli zastąpienie tradycyjnej techniki nadawania 

analogowego nowoczesną techniką cyfrową, należy do jednego z najważniejszych projektów  

w sferze publicznej łączących zagadnienia społeczne, ekonomiczne i techniczne. Wdrożenie 

naziemnej telewizji cyfrowej stanowić będzie zasadniczy zwrot technologiczny. Cyfrowa 

technika nadawania sygnału telewizyjnego umożliwi: nadawanie większej liczby programów 

telewizyjnych, poprawę jakości obrazu i dźwięku oraz wprowadzenie telewizji wysokiej 

rozdzielczości. 

W  sprawie zaprezentowanego sprawozdania głos zabrali: 

 

 Radny Eugeniusz Dembek zwrócił się z pytaniem do Burmistrza Miasta Iławy – nad czym 

negocjowano ze „specjalną strefą ekonomiczną”, i o czym? Zwrócił się również z pytaniem dotyczącym 

posiedzenia zarządu związku gmin regionu Ostródzko – Iławskiego „Czyste Środowisko” i zapytał co 

osiągnięto pozytywnego dla miasta na tym posiedzeniu.  

 Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik powiedział, iż negocjacje dotyczyły firmy ICE 

TRADE PRODACTION, która istnieje od 2001 roku i znajduje się na terenie Iławy od 2007 roku. Dodał, 

że firma ta zakupiła teren w Iławie w graniach 0,69 ha i ma również zamiar kontynuować swoją 

działalność (m.in. produkcja urządzeń do taśmociągów). W sprawie uczestnictwa w posiedzeniu 

związku gmin „Czyste Środowisko” wyjaśnił radnemu, iż aktualnie opracowywany jest regulamin dot. 

sposobu zbierania odpadów. Dodał, że w najbliższym czasie zbiorą się burmistrzowie oraz wójtowie  

i będą ustalane m.in. ceny za zbiór odpadów. Dodał, że w tej chwili trwają dyskusje nad obniżeniem 

ceny zbiórki odpadów od mieszkańca, którzy zamieszkują w wielorodzinnych blokach mieszkalnych. 

Dodał, że jeśli chodzi o domy jednorodzinne, są tam inne zasady.  

 
 
 

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski poinformował, iż od 

momentu odbycia ostatniej Sesji Rady Miejskiej, wpłynęła jedna pisemna interpelacja Radnej Anny 

Zakrzewskiej. Nadmienił, że przedmiotowa interpelacja wymaga udzielenia ustnej odpowiedzi podczas 

dzisiejszej sesji.  

Interpelacja Radnej Anny Zakrzewskiej  
stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu  
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Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik przedstawił treść powyższej interpelacji, 

której szczegółowa treść stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Udzielił odpowiedzi na powyższe 

kwestie, które w swojej interpelacji zawarła radna Zakrzewska. Udzielono odpowiedzi w następującym 

brzmieniu: 

<<Wyjaśnił, że sprawa dotyczy budynku usługowo – mieszkalnego przylegającego do budynku 

mieszkalnego Spółdzielni Mieszkaniowej „Przyszłość” w Iławie przy ul. Ostródzkiej 46c. Powiedział, że  

inwestor prywatny, będący użytkownikiem wieczystym dz. nr 4/26 i właścicielem tego obiektu – uzyskał 

pozwolenie na budowę budynku w 2006 r. wydane przez Starostwo Powiatowe w Iławie. Dodał, że 

budowa tego obiektu zgodna była z ówczesnym planem zagospodarowania przestrzennego miasta 

Iławy. Ponadto przekazał informację, że pomiar powykonawczy wykonany został po wykonaniu budowy 

i wykazał wejście z budynkiem na teren działki nr 3/13 i nr 4/18 stanowiące drogę publiczną, a będące 

własnością Gminy Miejskiej Iława i zajęcie 38 m2 powierzchni. Powiedział, że Rada Miasta w Iławie  

w 2008 r. nie wyraziła zgody na zawarcie umowy dzierżawy na teren zajęty przez przedmiotowy obiekt. 

Za bezumowne korzystanie z terenu inwestor płaci odszkodowanie w wysokości 126,56 zł miesięcznie 

począwszy od 01.05.2007 r.  do chwili obecnej. Ponadto poinformował, że obecnie inwestor zwrócił się 

do Urzędu Miasta o uregulowanie tej sprawy. Z uwagi na fakt, że aktualny plan zagospodarowania 

przestrzennego ujął działki nr 3/13 i 4/18 w pasie drogi publicznej kategorii KDW – drogi wewnętrzne, 

nie jest możliwa sprzedaż nieruchomości gruntowej zajętej przez wybudowany obiekt. Przekazał 

informację, że toczy się dalsze postępowanie wyjaśniające, przewiduje się uzyskanie między innymi 

opinii autora planu. Na zakończenie swojej wypowiedzi powiedział, że sprawa może skończyć się  

w sądzie, gdzie z pozwem może wystąpić Gmina Miejska, bądź sam zainteresowany.>>  
 

 

Podczas realizacji niniejszego punktu obrad głos zabrał Radny Edward Bojko, który zapytał 

kiedy zaproponuje się Pani Okołowskiej jakąś pracę? Powiedział, że skoro szukamy oszczędności 

budżetowych, przy prężenie działających jednostkach – zaproponował rozważenie redukcji 1 etatu 

wiceburmistrza. Zwrócił uwagę, że w wielu miastach, podobnej wielkości – jest jeden wiceburmistrz,  

a miasto nie funkcjonuje gorzej. Powiedział, że imiennie nie ma nikogo na myśli. 

Następnie głos zabrał Radny Eugeniusz Dembek poprosił o przedstawienie danych 

dotyczących ruchu turystycznego. Poprosił również o przekazanie informacji, ile jest zakładów na dzień 

dzisiejszy, ile przybyło zakładów pracy, a ile ubyło? Na zakończenie swojej wypowiedzi poprosił również 

o zabezpieczenie łącznika na ul. Wojska Polskiego – znakiem „strefa szczególnego zagrożenia”.  

Następnie głos zabrała Radna Anna Zakrzewska i poprosiła o ustosunkowanie się do 

następujących spraw: 

 Zapytała,  w jaki sposób została rozwiązana umowa z Panią Wiceburmistrz,  jakie  

w związku z tym miasto poniesie konsekwencje finansowe. Zapytała również, czy 

powód rozwiązania umowy leży po stronie pracownika czy pracodawcy.  
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 Następnie zabrała głos w sprawie oznaczenia drogowego. Powiedziała, że otrzymuje 

liczne sygnały od mieszkańców Iławy, że słabo widoczne są znaki pionowe, 

informujące o przejściu dla pieszych, szczególnie zimą i w czasie mgły. Zwróciła 

uwagę, że w dużych miastach często stosuje się dodatkowe oznakowanie takich miejsc 

np. świetlne. Na zakończenie swojej wypowiedzi zaproponowała chociaż pomalowanie 

tych znaków farbą odblaskową, żeby kierowcy jak najszybciej otrzymali informację  

o przejściu dla pieszych.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Wojciech Szymański. Zapytał, czy mamy jakąś formę nacisku 

na Starostwo Powiatowe w kwestii wykonania (w ramach gwarancji) poprawy nawierzchni na ul. 1-go 

Maja na łączniku z nowo wybudowanym rondem przy ośrodku zdrowia „Rodzina”? Zwrócił uwagę na źle 

wyprofilowany asfalt, w którym w czasie deszczu zbiera się kałuża. Dodał, że Pani Zdrojewska mówiła, 

że wysyłane były pisma do Starostwa. Podkreślił, iż „włożyliśmy w to” 450 tys. zł.  

Radny Lech Żendarski zapytał, czy działa Młodzieżowa Rada Miasta.  

Radna Elżbieta Prasek zapytała, w jaki sposób zaradzić przejazd ciężkich samochodów przez 

środek miasta? Zapytała, czy w tej sprawie można zastosować jakieś ograniczenia? Zwróciła również 

uwagę na reklamę umieszczoną na przyczepie, znajdującą się przed ratuszem.  

Udzielono informacji, iż reklama ta już nie znajduje się przed budynkiem ratusza.  

 
 

Ad.9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

 

 Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik odpowiedział na powyższe interpelacje  

i zapytania. Odnośnie zapytania radnej Zakrzewskiej powiedział, że trwa przygotowywania 

odpowiedniego pisma, a szczegóły przekaże wkrótce. Dodał, że nie jest to tajemnica. Zawiadomił, że 

Pani Okołowska przebywa aktualnie jest na zwolnieniu lekarskim i najpierw Pani Okołowska zostanie  

o wszystkim poinformowana. Nadmienił, że zaplanowano program zatrudnienia w poszczególnych 

jednostkach, które nam podlegają, nie chodzi tylko o urząd. 

  W sprawie poruszonej przez radnego Dembka, na prośbę Burmistrza Miasta Iławy, głos zabrał 

Kierownik PWZ – Michał Młotek i wyjaśnił, że co roku sporządzana jest informacja na temat ruchu 

turystycznego. Podkreślił, że taka informacja zostanie przygotowana, lecz turyści wciąż przybywają. 

Poinformował, że zwrócimy się z prośbą o przesłanie/przygotowanie tych informacji w styczniu i jak co 

roku  taka informacja trafi do radnych. Dodał, że informacja ta będzie optymistyczna, widać to chociażby 

po turystach, którzy trafili do biura informacji turystycznej, a całkowita liczba może być jeszcze większa.  

 Odnośnie wypowiedzi radnej Anny Zakrzewskiej przekazano również informację, że Pani 

Zdrojewska jest w okresie wypowiedzenia umowy o pracę do 30 marca, nie odchodzi natychmiast, lecz 

nie ma dodatkowych etatów - a idziemy w kierunku redukcji etatów, więc siłą rzeczy nie może być 
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zatrudniona. Poinformowano, że dostaje uposażenie bez świadczenia pracy. Dodał, że przyjrzy się 

oznakowaniu.  

 Odnośnie wypowiedzi radnego Szymańskiego powiedział, że poruszy tą sprawę podczas 

spotkania z Panem Augustyniakiem, z Powiatowego Zarządu Dróg i zwróci uwagę na ten problem.  

 W sprawie przejazdu ciężkich samochodów powiedział, że zastanawia się nad postawieniem 

znaku kierującego na obwodnicę północną. Powiedział, że trzeba rozważyć tą sprawę. Dodał, iż część 

mieszkańców obwodnicy północnej domaga się postawienia ekranów dźwiękochłonnych.  

 W sprawie Młodzieżowej Rady Miasta głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – 

Roman Groszkowski i powiedział, że młodzież, która się zadeklarowała - nie dotrzymała obietnic,  

w związku z czym jest problem z zebraniem quorum podczas obrad, sesji. Powiedział, że stąd 

inicjatywa zmiany statutu, poprzez m.in. ograniczenie liczby radnych. Przekazał informację, iż statut ten 

będzie przyjmowany w formie uchwały, aktualnie jest przygotowywany. Nadmienił, że zmianie ulegnie 

również ordynacja wyborcza, zmieni się m.in. podział mandatów w poszczególnych szkołach.  

 

Ad. 10. Wnioski mieszkańców Iławy 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski poinformował, że nikt  

z mieszkańców miasta Iławy nie zgłosił się do Biura Rady Miejskiej w terminie, o którym mowa  

w Statucie Miasta Iławy i nie wyraził chęci uczestnictwa w dzisiejszej Sesji.  
 

Ad. 11. Komunikaty i oświadczenia 
  

 Radna Anna Zakrzewska wyraziła swoje zaniepokojenie budżetem miasta. Powiedziała, że 

budżet miasta na 2012 rok zakładał 14 140 000 złotych podatku od nieruchomości. Dodała, że  

w budżecie na 2012 rok urealniono zapisy do kwoty 14 200 000 złotych wpływu, a zgodnie z projektem 

budżetu na rok 2013 przewiduje się realizację za 2012 rok kwotę w wysokości 14 500 000 złotych. 

Zapytała, skąd weźmie się kwotę 300 tys. zł więcej?  Powiedziała,  że w związku z tym, że na dzień 

wczorajszy (jak podała Pani Ewa Moszczyńska), wpływy z podatku od nieruchomości od osób prawnych 

stanowią kwotę 10 134 000 złotych, a plan na 2012 rok zakładał 10 500 000 zł, natomiast wykonanie 

10 800 000 zł. Zapytała, skąd takie cyfry? Zwróciła uwagę, że żeby uzyskać kwotę 300 tys. zł. podatku, 

to trzeba przeznaczyć ok. 15 tys. m2 pod działalność. Zapytała, czy są takie decyzje? Zapytała, skąd 

takie optymistyczne prognozy, przecież ostatnia transza podatku powinna wpłynąć do 15 listopada.  

 Zabrała również głos w sprawie podatku PIT oraz CIT. Powiedziała, że budżet miasta na 2012 

rok zakładał udział miasta w podatku w wysokości 20 700 000 zł. Przypomniała, iż w kwietniu 

dokonaliśmy zmiany w budżecie z kwoty 20 700 000 zł do kwoty 20 200 000 zł, natomiast 

przewidywana realizacja (w projekcie budżetu) za 2012 rok stanowi kwotę w wysokości 19 600 000 zł. 

Zawnioskowała o urealnienie budżetu o kolejne 600 000 złotych, co zwiększy deficyt, ale urealni budżet.  

 Następnie zabrała głos w sprawie dochodów ze sprzedaży. Powiedziała, że dochody te również 

źle się przedstawiają i powinniśmy je urealnić.  
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 Podkreśliła, że: 

 nieruchomość na ul. Kościuszki – nie sprzedano,  

 nieruchomość na ul. Szeptyckiego – sprzedano za cenę wywoławczą,  

 na ul. Barlickiego – pozostały 2 działki,  

 na ul. Przemysłowej sprzedano tylko 1 działkę i to dla firmy, która przenosi się z terenu IZNS.  

 Radna Anna Zakrzewska powiedziała również, że tydzień temu Pani Moszczyńska 

poinformowała radną, że kolej ma dług w stosunku do miasta i zaczyna to spłacać, stąd będą większe 

pieniądze i osiągniemy dochody z podatku od nieruchomości na poziomie 14 500 000 złotych. Ponadto 

dodała, że wczoraj, na pytanie „ile tych pieniędzy wpłynie do budżetu”, uzyskała informację, że kolej 

wszystko spłaciła, a pieniądze będą – bo syndyk masy upadłościowej „Ziemniaczanki” wpłaci 311 tys. 

zł. Poprosiła o informację dla wszystkich radnych, czy kolej ma jakieś zaległe zobowiązania w stosunku 

do miasta, w jakiej wysokości i czy zapłacony jest już podatek za 2012 rok? Zwróciła się również  

z pytaniem, czy syndyk „Ziemniaczanki” wpłacił, czy dopiero zamierza wpłacić pieniądze dla miasta 

i jakie są to kwoty?   

 Następnie głos zabrał Radny Eugeniusz Dembek, który powiedział, że dziś jest ubrany  

w służbowy mundur, gdyż obchodzi 39 jubileusz pracy zawodowej. Przekazał życzenia kolejarzom.  

 Jako kolejny głos zabrał Radny Lech Żendarski i w imieniu organizatorów zawiadomił  

o obchodach Międzynarodowego Dnia Osób Niepełnosprawnych. Poinformował, że dnia 4 grudnia  

w Kinoteatrze „Pasja” odbędzie się gala wręczenia podziękowań, statuetek „Przyjaciel Osób 

Niepełnosprawnych”, będą występy.   

 Natomiast Radny Wiesław Burdyński zaprosił wszystkich zebranych  podczas obrad, na 

bezpłatny wykład historyczny Pana prof. Barańskiego nt. „Początki Państwa Polskiego i początek 

kształtowania się naszego prawa”, który odbędzie się w „Czerwonym Kościele”, 1 grudnia o godz. 1600.  

Dodał, że są to wykłady organizowane w kilku miastach europejskich np. Wenecja, Rzym. Nadmienił, że 

takie wykłady odbywają się raz w miesiącu, do października przyszłego roku.  

 Ponadto Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski zawiadomił, iż 3 

grudnia o godz. 1200 odbędzie się połączone posiedzenie komisji w sprawie budżetu, połączone  

z dyskusją, przekazał również informację, że tego samego dnia lecz o godz. 1400 odbędzie się 

posiedzenie Zespołu Kwalifikacyjnego do spraw przyjmowania i rozpatrywania wniosków o nadanie 

tytułów honorowych „Zasłużony dla Miasta Iławy” i „Honorowy Obywatel Iławy”. Zawiadomił również, iż 

w 1912 roku oddano do użytku ratusz i w związku ze 100 - leciem ratusza 12 grudnia o godz. 1300 

planuje się zwołanie uroczystej Sesji Rady Miejskiej, poświęconej tylko ratuszowi. Powiadomił, że  

w związku z tym o godz. 1400 nastąpi otwarcie wystawy archiwalnych zdjęć, ponadto będzie wygłoszony 

wykład przez prof. Achremczyka dotyczący dziejów samorządu iławskiego. Przekazał również 

informacje, że posiedzenia komisji stałych w grudniu będą odbywały się w okresie między 17.12  

a 21.12.2012r., natomiast kolejna Sesja Rady Miejskiej w Iławie przewidziana jest na 28.12.2012r. na 
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godz. 1300. Na zakończenie swojej wypowiedzi poprosił o składanie propozycji do planów pracy na 2013 

rok oraz poprosił przewodniczących komisji o przygotowywanie sprawozdań z prac komisji w 2012 roku. 

 

Ad. 12. Zamknięcie obrad XXVI Sesji  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski  wobec zrealizowania porządku obrad  

o godzinie 1650 zamknął sesję. 

 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji 

 

                Protokołowała:                                                 Przewodniczący Rady Miejskiej: 

 

       Agnieszka Szych                                           Roman Groszkowski  


